
BR.0002.12.2024 

P R O T O K Ó Ł nr III/2024 
z III sesji Rady Miejskiej w Chojnicach,  

odbytej w dniu 26 sierpnia 2024 r. w godzinach od 1000do 1325 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Maciej Polasik. 

Radni Rady Miejskiej – według załączonej listy obecności – załącznik nr 1 do protokołu. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  

1. Antoni Szlanga 

2. Sebastian Matthes 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

1. Arseniusz Finster   - Burmistrz Miasta  

2. Adam Kopczyński  - Z-ca Burmistrza Miasta 

3. Wioletta Szreder   - Skarbnik Miasta 

4. Robert Wajlonis  - Dyrektor Generalny Urzędu Miejskiego w Chojnicach  

5. Przewodniczący SMO i pozostałe osoby uczestniczące w sesji według załączonej listy obecności 

– załącznik nr 2 do protokołu. 

Materiał sesyjny wraz z porządkiem III sesji (biuletyn nr 2/24) został radnym doręczony  

w dniu 14 sierpnia 2024 r. 

Ad. 1 

Przewodniczący Maciej Polasik – dzień dobry, witam wszystkich Państwa, witam Panie i Panów 

Radnych, witam Pana Burmistrza, Pana Zastępcę Burmistrza, Panią Skarbnik, witam pracowników 

oraz zaproszonych gości. 

Otwieram posiedzenie III sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

Ad. 1 a) 

Przewodniczący Maciej Polasik – stwierdzam, że na 21 radnych dzisiaj obecnych na sali obrad jest 

19 radnych, w związku z tym stwierdzam, że jest quorum do podejmowania decyzji. 

Ad. 1 b) 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do wniosku o zatwierdzenie porządku obrad. Czy 

są jakieś uwagi Państwa radnych do porządku obrad? Pan radny Pestka. 

− Radny Krzysztof Pestka – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Ja bym miał 

taką propozycję, raczej prośbę, odnośnie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Miejskiej Chojnice na 2024 r. Czy moglibyśmy każdy punkt w zmianach budżetowych głosować 

osobno? Bo o ile większość zmian budżetowych nie budzi naszych kontrowersji i bylibyśmy w 

stanie zagłosować za, to kilka z nich po prostu budzi nasze kontrowersje i nie wiemy, jak się w 

tym przypadku zachować. 

Przewodniczący Maciej Polasik – z tym, że nie dotyczy to punktu porządku obrad, tak że... 

− Radny Krzysztof Pestka – w pewnym sensie dotyczy, bo byśmy musieli przyjąć... 
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Przewodniczący Maciej Polasik – nie, nie, nie dotyczy to porządku obrad. Czy ktoś ma pytania 

dotyczące porządku obrad? Pan radny Januszewski, bardzo proszę. Ale bardzo proszę się zgłosić.  

− Radny Zdzisław Januszewski – zanim zacznę głosować nad treścią porządku obrad, chciałbym 

mieć przekonanie, że uchwała o odrzuceniu skargi Pani Mirosławy Daleckiej była podejmowana 

w sposób przejrzysty i praworządny. Posługuję się celowo tym terminem, bo w sprawozdaniach 

komisji tego terminu jest aż nadto, jest pewnie nadużywany. Mam wątpliwości i chciałbym się 

mylić, dlatego kieruję pytanie do komisji, czy komisja... 

Przewodniczący Maciej Polasik – ale to również nie dotyczy porządku obrad... 

− Radny Zdzisław Januszewski – porządku bezpośrednio... 

Przewodniczący Maciej Polasik – ale tego jeszcze nie ma, tej uchwały nie ma jeszcze w porządku 

obrad, tak że... 

− Radny Zdzisław Januszewski – nie ma? 

Przewodniczący Maciej Polasik – nie ma. 

− Radny Zdzisław Januszewski – bardzo przepraszam. Wówczas jak się znajdzie, zabiorę głos. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dobrze. Dziękuję bardzo. W związku z tym, ja zwracam się do 

Szanownej Rady z wnioskiem o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zatwier-

dzenia wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej. Kto jest za przyjęciem tego wniosku? 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Przewodniczącego. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 15 

przeciw  – 2 

wstrzymujących się  – 2 

Wniosek o zmianę porządku obrad III sesji Rady Miejskiej w Chojnicach poprzez wprowadze-

nie pkt. 20a „Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wyboru Zastępcy Przewodniczącego 

Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej” został przyjęty.  

Przewodniczący Maciej Polasik – drugi wniosek o zmianę porządku obrad dotyczy projektu 

uchwały w sprawie uzupełnienia składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej. Głosujemy, 

kto z Pań i z Panów radnych jest za przyjęciem tego wniosku i żeby znalazł się ten punkt w porządku 

obrad? 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Przewodniczącego. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Wniosek o zmianę porządku obrad III sesji Rady Miejskiej w Chojnicach poprzez wprowadze-

nie pkt. 20b „Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składów osobowych komisji stałych 

Rady Miejskiej” został przyjęty.  
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Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do kolejnego wniosku. Wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 1 sierpnia 2024 r. na Bur-

mistrza Miasta Chojnice. Kto jest... 

[wypowiedź radnego Zdzisława Januszewskiego poza mikrofonem] 

Przewodniczący Maciej Polasik – 1 sierpnia złożyła skargę Pani radna powiatowa Dalecka. Kto jest 

za wprowadzeniem tego wniosku? 

[wypowiedź radnego Zdzisława Januszewskiego poza mikrofonem] 

Przewodniczący Maciej Polasik – musimy przegłosować, czy on będzie... Kto jest za przyjęciem 

tego wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

[wypowiedź radnego Zdzisława Januszewskiego poza mikrofonem] 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Panie radny głosować. O tym decyduje… 

− Radny Zdzisław Januszewski – ja w sprawie uzupełnienia porządku obrad o ten punkt. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dobrze. Bardzo proszę, głosujemy. 

− Radny Zdzisław Januszewski – pragnę zabrać głos… 

Przewodniczący Maciej Polasik – my głosujemy porządek obrad, zmiany w porządku obrad. 

[wypowiedź radnego Zdzisława Januszewskiego poza mikrofonem] 

Przewodniczący Maciej Polasik – no, to zagłosuje Pan przeciw? No, to jest Pana głos, tak. 

− Radny Zdzisław Januszewski – proszę o możliwość zabrania głosu… 

Przewodniczący Maciej Polasik – proszę głosować, będzie Pan mógł głos zabrać w tej sprawie  

w późniejszym czasie. 

− Radny Zdzisław Januszewski – ja jestem przeciwny wprowadzeniu tego do porządku obrad. 

Przewodniczący Maciej Polasik – przyjęliśmy to do wiadomości. 

− Radny Zdzisław Januszewski – ja chciałbym uzasadnić. Pan Przewodniczący odbiera mi moż-

liwość uzasadnienia wniosku… 

Przewodniczący Maciej Polasik – robię to wbrew, ale proszę bardzo niech Pan radny uzasadni, 

dlaczego będzie głosował przeciw. 

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie Przewodniczący, żadne wbrew. Złożył Pan wniosek  

o uzupełnienie porządku obrad i ja jestem przeciwny temu projektowi i proszę… 

Przewodniczący Maciej Polasik – ale nikt Panu nie odbiera...  

− Radny Zdzisław Januszewski – i proszę... To jest Pana obowiązkiem udzielić mi głosu. Wraca-

jąc do meritum, wszystkie moje poprzednie słowa są aktualne i nie będę ich powtarzał, nie nadu-

żywając cierpliwości Wysokiej Rady. Pytanie jest zasadnicze – czy komisja dysponowała źródło-

wym dokumentem, podstawowym do spraw zbadania tej sprawy i czy wystąpiła o ten dokument 

do Rady Powiatu? Przypominam, pismo z dnia dwudziestego szóstego czwartego, do 
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Przewodniczącego Rady Powiatu, Pana Burmistrza Arseniusza Finstera i zaczynający się od 

słów: Jako Burmistrz Miasta Chojnice… 

Przewodniczący Maciej Polasik – ale Panie radny, no naprawdę, ja bardzo proszę. Głosujemy nad 

porządkiem obrad. Głosujemy konkretny wniosek, wniosek o zmianę porządku obrad, a Pan tutaj, 

Panie radny, rozpoczyna dyskusję. Dyskusja będzie później nad tym wnioskiem, bo będziemy to... 

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie Przewodniczący, ja nie rozpoczynam dyskusję, ja chciał-

bym mieć przekonanie, że złożony przez Pana projekt był wprowadzony i opracowany zgodnie z 

zasadami przejrzystości i praworządności. To odpowiedź tak lub nie, krótkie pytanie – czy komi-

sja dysponowała tym pismem, czy nie dysponowała tym pismem? Proste pytanie  

i uzależniam od tego moje głosowanie nad tym wnioskiem. 

Przewodniczący Maciej Polasik – jak będzie to w porządku obrad, będziemy nad tym dyskutować, 

tak. Bardzo proszę, no głosujemy konkretny wniosek, jesteśmy za tym, żeby wprowadzić ten punkt i 

żeby na jego temat dyskutować, czy jesteśmy przeciw? I wtedy będzie Pan mógł, jak będziemy dys-

kutować nad tym wnioskiem, zadać te wszystkie pytania – czy komisja miała wgląd, czy nie miała? 

Dlaczego podjęła taką decyzję, a nie inną? I będzie można naprawdę wszystko powiedzieć na ten 

temat, a teraz tylko wprowadzamy ten punkt do porządku. 

− Radny Zdzisław Januszewski – ja muszę wiedzieć przed głosowaniem, czy ten dokument speł-

nia podstawowe wymogi, koniec kropka. 

Przewodniczący Maciej Polasik – jest protokół komisji. 

− Radny Zdzisław Januszewski – dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Pan kolega radny Zdzisław 

Januszewski, w momencie, kiedy przyjmowaliśmy porządek obrad, prosił o to, żeby móc odnieść 

się do tej uchwały, która wtedy, Pan Przewodniczący powiedział, jeszcze nie była w porządku 

obrad. 

Przewodniczący Maciej Polasik – jeszcze nie jest. 

− Radny Kamil Kaczmarek – teraz, jeśli ją wprowadzamy, to należy rozstrzygnąć dwie różne 

rzeczywistości. Pierwsza to jest dyskusja nad tym, co zrobić z tym wnioskiem, z tą konkluzją 

komisji skarg i wniosków, która odrzuca tę skargę, a co innego jest dyskusja nad wprowadzeniem 

tego do porządku obrad. Bo przypomnę, ten projekt nie był dyskutowany na komisjach, bo nie 

był przygotowany i teraz jest wprowadzany autopoprawką do porządku obrad. I myślę, że  

w tym momencie możemy jak najbardziej zadawać pytania do tych, którzy sporządzili ten wnio-

sek, jest Pani Przewodnicząca wśród nas, żeby zastanowić się, czy w ogóle ten wniosek jest przy-

gotowany w taki sposób, żeby Wysoka Rada dzisiaj się nim zajmowała, czy też ten wniosek po-

winien być, czy ta skarga powinna być dalej procedowana. I oczekujemy sporządzenia pełnej 

informacji na temat rozpatrywanej skargi. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Szanowni Radni, o nic innego mi nie chodzi, tylko żeby transpa-

rentnie na temat tego wniosku porozmawiać. Natomiast, jeżeli go nie ma w porządku obrad nie mo-

żemy na ten temat dyskutować, tak. Albo go wprowadzimy do porządku obrad i będziemy nad nim 

dyskutowali, wtedy będziecie mogli Państwo naprawdę powiedzieć, co na ten temat myślicie, albo w 

ogóle nie ma tematu, tak, jeżeli go nie wprowadzimy do porządku obrad. Głosujemy wniosek, przy-

pominam, w sprawie skargi z dnia 1 sierpnia na Burmistrza Miasta Chojnice.  
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Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Przewodniczącego. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 11 

przeciw  – 7 

wstrzymujących się  – 1 

Wniosek o zmianę porządku obrad III sesji Rady Miejskiej w Chojnicach poprzez wprowadze-

nie pkt. 20c „Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 1 sierpnia 2024 r. na Bur-

mistrza Miasta Chojnice” został przyjęty.  

Przewodniczący Maciej Polasik – i mamy do przegłosowania jeszcze jeden wniosek o zmianę po-

rządku obrad. Jest to projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 8 sierpnia. Jest to skarga 

obywatela na Burmistrza Miasta Chojnice.  

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Przewodniczącego. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 15 

przeciw  – 2 

wstrzymujących się  – 2 

Wniosek o zmianę porządku obrad III sesji Rady Miejskiej w Chojnicach poprzez wprowadze-

nie pkt. 20d „Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 8 sierpnia 2024 r. na Bur-

mistrza Miasta Chojnice” został przyjęty.  

Przewodniczący Maciej Polasik – wprowadzone wnioski będą w porządku obrad miały następujące 

punkty. Pierwszy przegłosowany wniosek w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego będzie pkt. 

20a, drugi – w sprawie uzupełnienia składów osobowych komisji – 20b, natomiast dwa wnioski do-

tyczące rozpatrzenia skargi – z 1 sierpnia – 20c, a z 8 sierpnia – 20d, jeśli chodzi o porządek obrad. 

Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) wnioski do porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu I sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

3. Przyjęcie protokołu II sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

4. Powołanie Sekretarza sesji i Komisji Wnioskowej. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie mię-

dzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z prac w okresie między sesjami. 

7. Informacja o realizacji uchwał i wniosków podjętych na II sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. 

8. Przedłożenie przez Przewodniczących Komisji wniosków i opinii podjętych w okresie między-

sesyjnym. 

9. Ustosunkowanie się do wniosków Komisji. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Chojnice na 2024 r. 

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2042. 

12. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowa-

nia przestrzennego terenu przy ulicy Grunowo w Chojnicach.  

13. Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LX/739/23 Rady Miejskiej w Chojnicach z dnia 20 

listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Miejskiej Chojnice  

w 2024 roku z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
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14. Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

15. Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

16. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

17. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

18. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

19. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie utworzenia Pla-

cówki Wsparcia Dziennego na terenie Gminy Miejskiej Chojnice. 

20. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie utworzenia 

Punktu Opieki Dziennej dla Osób Niesamodzielnych na terenie Gminy Miejskiej Chojnice. 

20a. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

20b.  Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej. 

20c.  Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 1 sierpnia 2024 r. na Burmistrza Miasta 

Chojnice. 

20d.  Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 8 sierpnia 2024 r. na Burmistrza Miasta 

Chojnice. 

21. Wnioski i oświadczenia radnych oraz odpowiedzi na wnioski. 

22. Informacje o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. 

23. Wolne wnioski i oświadczenia klubowe. 

24. Zakończenie III sesji Rady Miejskiej w Chojnicach.  

Ad. 2 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do punktu drugiego dzisiejszego porządku obrad, 

a mianowicie przyjęcia protokołu z I sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. Bardzo proszę, Pan radny 

Maciej Bonna. 

− Radny Maciej Bonna – Wysoka Rado, Szanowny Panie Burmistrzu, Szanowni Goście.  

W związku z uwagami zgłoszonymi na poprzedniej sesji przez Pana radnego Kamila Kaczmarka 

do protokołu z I sesji Rady Miejskiej w Chojnicach informuję, iż naniesiono do protokołu odpo-

wiednią adnotację, uwzględniającą prośbę Pana radnego Kaczmarka. I w związku z tym, to jest 

jedyna zmiana, wnoszę o przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miejskiej w Chojnicach bez odczyta-

nia. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za 

przyjęciem protokołu z I sesji? 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu I sesji Rady Miejskiej bez odczytania.  

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Protokół I sesji Rady Miejskiej w Chojnicach został przyjęty bez odczytania. 

Ad. 3 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do rozpatrywania trzeciego punktu, a mianowicie 

przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej w Chojnicach. Bardzo proszę, Pani radna Renata Dą-

browska – Sekretarz. 
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− Z-ca Przewodniczącego Renata Dąbrowska – z protokołem II sesji Rady Miejskiej w Chojni-

cach zapoznałam się, stwierdzam, że odzwierciedla on jej rzeczywisty przebieg i proszę o przy-

jęcie go bez odczytania. 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest 

za przyjęciem protokołu II sesji? 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu II sesji Rady Miejskiej bez odczytania.  

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Protokół II sesji Rady Miejskiej w Chojnicach został przyjęty bez odczytania. 

Ad. 4 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do rozpatrywania czwartego punktu dzisiejszego 

porządku obrad, a mianowicie powołanie Sekretarza dzisiejszych obrad i Komisji Wnioskowej.  

Na Sekretarza sesji proponuję Pana radnego Marcina Gruchałę. Czy wyraża zgodę? 

− Radny Marcin Gruchała – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Jeśli chodzi o Komisję Wnioskową proponuję 

Panią Renatę Dąbrowską i Zdzisława Januszewskiego. Czy Pani radna wyraża zgodę? 

− Z-ca Przewodniczącego Renata Dąbrowska – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny wyraża zgodę? 

− Radny Zdzisław Januszewski – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Teraz przystępujemy do głosowania nad kandy-

daturą Sekretarza dzisiejszej sesji. Kto jest za kandydaturą Pana radnego Marcina Gruchały?  

Przystąpiono do głosowania nad kandydaturą radnego Marcina Gruchały na Sekretarza III sesji Rady 

Miejskiej. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 18 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 1 

Na Sekretarza III sesji Rady Miejskiej w Chojnicach powołano radnego Marcina Gruchałę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – i przystępujemy do następnego głosowania – Komisji Wniosko-

wej. Kto jest za kandydaturami Pani radnej Renaty Dąbrowskiej i radnego Zdzisława Januszewskiego 

na członków tej komisji?  

Przystąpiono do głosowania składu Komisji Wnioskowej. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 
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Powołano Komisję Wnioskową III sesji Rady Miejskiej w Chojnicach w składzie:  

radna Renata Dąbrowska i radny Zdzisław Januszewski. 

Ad. 5 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do rozpatrywania piątego punktu dzisiejszego po-

siedzenia – informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. Wszystkie informacje o działaniach Przewodniczącego Rady Miejskiej zostały Pa-

niom i Panom radnym przesłane drogą mailową, w związku z tym można było się z tymi informa-

cjami na temat działalności zapoznać. 

Ad. 6 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do następnego punktu obrad, a mianowicie spra-

wozdanie Pana Burmistrza z prac w okresie między sesjami. Jest to punkt szósty. Bardzo proszę, 

Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Przewodni-

czący Samorządów Osiedlowych. Kończą się wakacje, kończy się sezon kulturalny, przed nami 

jeszcze Turniej Rycerski – 31 sierpnia i Dni Sztuki w połowie września. Chciałbym bardzo ser-

decznie wszystkim podziękować, którzy współtworzyli tę działalność kulturalną w naszym mie-

ście. Dziękuję artystom, dziękuję przede wszystkim widzom, mieszkańcom Chojnic za to, że bar-

dzo frekwencyjnie, profrekwencyjnie uczestniczyli w tych przedsięwzięciach, to rzeczywiście 

napawa dużym optymizmem. I ocena moja może być subiektywna, ale ja jestem przekonany, że 

ten sezon kulturalny w Chojnicach należy ocenić bardzo, bardzo dobrze. 

Drugi temat inwestycje. Kończymy powolutku, to co zaczęliśmy. Grunowo, Sikorskiego, Sobie-

rajczyka, Działkowa, zgodnie z planem. Boisko na osiedlu Budowlanych również jest realizo-

wane. Realizujemy plac zabaw zupełnie nowy w Parku 1000-lecia przy skateparku. Od środy 

będziemy układać trawę na Modraku 2. O budynku komunalnym opowie kolega Wiceburmistrz. 

I również kończymy budowę nowej siedziby Banku Żywności. Zgodnie z harmonogramem jest 

realizowane też zachodnie obejście, które nawet, jak słyszymy, będzie oddane szybciej do użytku, 

niż zakłada to harmonogram. A przypominam, że w harmonogramie jest koniec stycznia. Trzecia 

informacja, wspólnie z Wicemarszałkiem Leszkiem Bonną kilka dni temu uczestniczyłem w roz-

mowach w Ministerstwie Infrastruktury w Warszawie na temat modernizacji naszej obwodnicy i 

budowy węzła Nieżychowice. Węzeł bezkolizyjny może funkcjonować tylko i wyłącznie wtedy, 

kiedy są dwie jezdnie, dlatego te dwa tematy ze sobą figurują. Uzyskaliśmy odpowiedź, że nasza 

inwestycja jest wpisana w plan, że będzie się nią zajmować Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych 

i Autostrad Oddział w Gdańsku. Następnego dnia już przeprowadziłem rozmowy i wiem, że 

wszystko jest na dobrej drodze i myślę, że za kilka miesięcy będziemy mieli już bardzo dobre 

wiadomości. Oczywiście jest przesunięcie czasowe w czasie pomiędzy oddaniem do użytku za-

chodniego obejścia a budową węzła, ale tego należało się spodziewać. Dalej, poprzez zmiany 

budżetowe, jeżeli Państwo je przegłosujecie, to między innymi uruchomicie możliwość zaprojek-

towania brakujących deszczówek, które można wykonać na ulicy Borówkowej, Jaśminowej i Ja-

godowej. Można te deszczówki wykonać tylko dlatego, że powstał zupełnie nowy rurociąg kana-

lizacji deszczowej w ramach budowy zachodniego obejścia. Tak że zaprojektować można w ciągu 

kilku miesięcy i również w ciągu kilku miesięcy będzie można te trzy ulice, które zawsze są 

zalewane odwodnić. 

Również proponuję, żebyśmy pomogli policji i straży pożarnej. Policja – zakup samochodu, straż 

pożarna – remont. 

I również proponuję uruchomienie środków projektowych na wymianę tartanu na naszym stadio-

nie miejskim. Ten tartan dostał akredytację, ale na ten rok, na przyszły rok już nie dostanie, po-

mimo tego, że nasza sekcja lekkoatletyczna obchodziła kilka dni temu 30-lecie. Tak więc tartan 

po 15 latach należy wymienić i od tego problemu nie uciekniemy. 
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Kolejna sprawa, bardzo ważna dla miasta, tak uważam, Pani Senator Anna Górska i Pani Ministra 

Agnieszka Dziemianowicz-Bąk będą otwierały swoje biura poselskie w Chojnicach. Ale ważne 

jest to, że również będą inicjowały szereg różnych przedsięwzięć, które są dla miasta bardzo 

ważne. W październiku będzie obradowała komisja, senacka komisja rodziny i polityki społecz-

nej i na tej komisji będziemy prezentowali naszą koncepcję modernizacji budynku PKO BP, czyli 

centrum opiekuńcze i warsztaty terapii zajęciowej. To jest innowacyjne rozwiązanie, którego 

jeszcze nie ma w Polsce i mamy nadzieję, że zyska to zainteresowanie głównie Pani Ministry i 

będziemy szukali tutaj finansowania. Oprócz tego w listopadzie Pani Senator będzie inicjowała 

w Chojnicach Dzień Pracownika Socjalnego. 

Kolejna sprawa, modernizacja ulicy Ceynowy i Derdowskiego w konsekwencji modernizacji 

Obrońców Chojnic. Otóż porozumiałem się ze Starostwem Powiatowym, to porozumienie polega 

na tym, że do 15 października Starostwo na pewno udrożni komunikację pomiędzy Derdowskiego 

a Igielską, czyli ten element ronda już będzie przejezdny. Mieszkańcy Pogodnego będą ulicą Ry-

backą, czy Igielską mogli się komunikować przez Derdowskiego. I to jest moment,  

w którym dopiero chcemy wówczas uruchomić modernizację ulicy Obrońców Chojnic. Czyli do 

15 października na Obrońców Chojnic nic się nie będzie działo, rok szkolny spokojnie powinien 

przebiegać, natomiast potem już musimy wejść na tę inwestycję, ponieważ my do końca lipca 

musimy ją zrealizować, to jest wymóg z jednej strony finansowy, a z drugiej strony techniczny 

związany z realizowanym przetargiem. Tutaj gdybyśmy dzisiaj zamknęli ulicę Obrońców Choj-

nic, to właściwie poprawilibyśmy skomunikowanie tych osób, które chcą jechać w lewo na skrzy-

żowaniu Młodzieżowa – Obrońców Chojnic – Kościerska, no bo generalnie muszą przepuszczać 

samochody z Obrońców Chojnic i tylko dwa się mieszczą. Ale tutaj nie ma też zgody Zarządu 

Dróg Wojewódzkich i Policji na przesuwanie wjazdu do Kauflandu i zamykanie okresowe części 

ulicy Obrońców Chojnic. Dlatego ta modernizacja będzie przebiegała z zastosowaniem tzw. wa-

hadła, czyli ruchu wahadłowego. To wahadło będzie sterowane ręcznie po to, żeby te prace mogły 

przebiegać, żeby komunikacja też mogła być realizowana płynnie, na miarę możliwości oczywi-

ście. Starostwo przewiduje zakończenie całej inwestycji budową ronda  

u zbiegu ulic Ceynowy – Bałtyckiej, tak że temat powinien być zakończony mniej więcej do 

końca listopada. Za utrudnienia przepraszamy. Prace się przedłużały, ponieważ było wiele kolizji, 

które nie były uwidocznione na mapach geodezyjnych. 

Starostwo Powiatowe będzie zgłaszało do Funduszu Dróg Samorządowych ulicę Drzymały  

i Świętopełka, takie uzyskałem informacje. Jeżeli któraś z nich dostanie dofinansowanie, to bar-

dzo dobrze. Uważam, że w gorszym stanie technicznym jest, po różnych remontach, ulica Drzy-

mały, ale Świętopełka też oczywiście zasługuje na taką modernizację. Jakie ulice zgłosi miasto 

Chojnice powie Państwu za chwilę Pan Wiceburmistrz Adam Kopczyński. 

I na koniec PKP PLK. Tutaj szczególne podziękowania dla Pana Andrzeja Osipowa, który już 

jest na emeryturze, i dla Pana Ireneusza Krzywickiego, który był kierownikiem tego kontraktu. 

PKP PLK zbudowała brakującą windę za kwotę 1,9 mln zł, czyli potężna kwota, ale to wiąże się 

z tym, że wykorzystaliśmy część zabytkowych schodów prowadzących do komunikacji podziem-

nej. Łącznie PKP PLK, z pieniędzmi unijnymi, zainwestowała w Chojnicach około 20 mln zł. 

Czyli nie ma w tej chwili barier architektonicznych pomiędzy peronem pierwszym i trzecim, dla 

każdego peronu jest działająca winda. Dziękuję za uwagę. 

Przewodniczący RM Maciej Polasik – dziękuję. Pan Burmistrz Kopczyński, bardzo proszę. 

− Z-ca Burmistrza Adam Kopczyński – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście. 

Po kilku miesiącach wraca Rządowy Fundusz Dróg Edycja 2025. Burmistrz wspomniał jakie 

wnioski będzie składał powiat chojnicki. Jako miasto przygotowaliśmy dwa wnioski. Jest to 

wniosek na ulicę Willową, Przytorową, Miętową. Jest to odcinek kilometra stu sześćdziesię-

ciu metrów, gdzie kosztorys opiewa na około 7.179. 000 zł. Jest to nowoczesny standard, czyli 

droga asfaltowa, oświetlenie, kanalizacja deszczowa, stąd też duże zabiegi o zakup zbiornika re-

tencyjnego, który będzie odwadniał te ulice w tamtym rejonie. Drugi wniosek dotyczy ulicy Wró-

blewskiego, Śniadeckich, Jeżynowa. Jest to odcinek 780 m, kwota rzędu 5.430.000. Na obie 
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inwestycje mamy już projekt i pozwolenie na budowę. Miejmy nadzieję, że otrzymamy środki, 

aby te drogi wykonać, które są bardzo oczekiwane przez naszych mieszkańców. 

Trwają prace przy budynku komunalnym. Kończą się prace związane z elewacją, pozostały jesz-

cze do wykonania cokoły, trwają prace przy kanalizacji na zewnątrz. We wrześniu, w paździer-

niku rozpoczną się prace porządkowe oraz wykończeniowe. Najpóźniej późną jesienią odbiory i 

myślę, że z początkiem roku, w kierunku stycznia będziemy te mieszkania według regulaminu 

przydzielać nowym mieszkańcom. 

Uroczystości związane z wybuchem II wojny światowej, z 85. rocznicą, które będą trwały u nas 

przez dwa dni. 1 września zapraszam Państwa serdecznie o 4.20 na dworzec kolejowy, gdzie na-

stąpi odsłonięcie tablicy memoratywnej na dworcu kolejowym. Potem udamy się pod Pomnik 

Pomordowany Kolejarzy, gdzie złożymy kwiaty. I tutaj doszedł nowy punkt, z uwagi na to, że 

rozpoczęły się właśnie prace nad muralem na budynku Szkoły Podstawowej nr 3, który nosi imię 

Pamięci Kolejarzy Chojnickich, także mural nawiązujący do dworca, walki i do Chojnic, który 

będzie odsłonięty o godzinie 5.00. Tutaj poproszono mnie o odczytanie tablicy memoratywnej, 

która znajdzie się w budynku głównym dworca. Ona uzyskała akceptację komisji nazewnictwa i 

upamiętniania, została stworzona przez lokalnych regionalistów, a co najważniejsze na koniec 

lipca uzyskała także zgodę konserwatora zabytków, który umożliwił powieszenie jej w budynku 

dworca, który jest zabytkiem. Treść tablicy: „W dniu 1 września 1939 roku o godzinie 4.23 wojska 

hitlerowskich Niemiec podstępnie, w miejsce osobowego pociągu relacji Berlin – Królewiec, 

wprowadziły na peron 2 stacji kolejowej w Chojnicach pociąg pancerny Panzerzug nr 3, z którego 

desantowały się oddziały bojowe rozpoczynając II wojnę światową. W 85. rocznicę wybuchu II 

wojny światowej społeczeństwo Chojnic.” Tak brzmi treść tej tablicy. 

Jeżeli chodzi o 2 września, który będzie bardzo skomplikowaną datą w naszej historii. Z jednej 

strony mamy tutaj do czynienia z pogrzebem państwowym, z drugiej strony mamy rozpoczęcie 

roku szkolnego. Pogrzeb odbędzie się 2 września, czyli w poniedziałek o godzinie 11.00 w Ba-

zylice Mniejszej. Mszę odprawi biskup Ryszard Kasyna. Oczywiście będzie to pogrzeb wojskowy 

przy pełnej asyście wojskowej. Nie mamy do tej pory potwierdzenia, czy w uroczystościach weź-

mie udział Prezydent Rzeczypospolitej, najprawdopodobniej w piątek, czyli na ostatnią chwilę 

dowiemy się, czy głowa państwa zaszczyci nas swoją obecnością. Wszystkie przygotowania, 

które są teraz czynione, są czynione tak jakby ta głowa państwa miała do nas przybyć. Wystoso-

waliśmy 180 zaproszeń do różnych osób związanych z naszym regionem, także do Państwa. Liczę 

na Państwa potwierdzenie w Biurze Rady. Około 150 zaproszeń wystosował Instytut Pamięci 

Narodowej, który jest głównym organizatorem wszystkich uroczystości, a my jako miasto i para-

fia pw. Ścięcia Świętego Jana Chrzciciela, jesteśmy głównymi partnerami. Szczątki zostaną wy-

stawione na widok publiczny już w sobotę, czyli 31 sierpnia. Będzie to 160 trumien i jest to na-

wiązanie do grudnia 1945 roku, kiedy mieszkańcy mieli możliwość oddania hołdu pomordowa-

nym w Dolinie Śmierci. 1 września, czyli w niedzielę o godzinie 20.00 odbędzie się koncert pieśni 

pogrzebowych w wykonaniu symfoników bydgoskich. I tak jak Państwu wspomniałem, o godzi-

nie 11.00, 2 września odbędzie się msza pogrzebowa. Po około dwóch godzinach, bo tyle li-

czymy, że ta msza zajmie, kondukt pogrzebowy wyruszy ulicą Kościuszki, Sukienników, w kie-

runku ulicy Gdańskiej na cmentarz, gdzie z pomocą żołnierzy wojsk obrony terytorialnej wszyst-

kie trumny zostaną umieszczone na cmentarzu. Msza około dwóch godzin. Transport, liczymy, 

tych trumien w tym kondukcie, to jest około godziny z ich wypakowaniem. I około godziny uro-

czystości z przemówieniami zarówno głowy państwa, jeżeli będzie, burmistrza i prezesa IPN na 

cmentarzu ofiar hitlerowskich. Ze względu na ograniczoną ilość miejsc będą wystawione dwa 

telebimy, jeden będzie przed Bazyliką Mniejszą, drugi przed cmentarzem. Serdecznie zachęcam 

do uczestnictwa w tych uroczystościach. Będzie to wiązało się także z blokadą ulic. Więc taka 

informacja skondensowana także pójdzie do mediów oraz do szkół, ze względu na to, że jest to 

pierwszy dzień, kiedy uczniowie udają się do szkoły na rozpoczęcie roku po plan zajęć. I tak, 

zablokowana będzie ulica Gdańska, od skrzyżowania z ulicą Świętopełka, ulica Sukienników od 

świateł z Placem Niepodległości, ulica Młyńska od Urzędu Skarbowego, co jednocześnie wyłącza 

ulicę Gimnazjalną. Ograniczony ruch będzie na ulicy Swarożyca i Wysokiej oraz ulica Okrężna 

będzie ulicą ślepą, nie będzie można wyjechać z niej na ulicę Sukienników. 
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Jeżeli chodzi o rozpoczęcie roku szkolnego, jesteśmy do niego w pełni przygotowani. W tym roku 

w pierwszych klasach rozpocznie naukę 470 uczniów. Porównując rok do roku, zwiększamy ilość 

oddziałów. Co rozumiem przez oddział? To są oddziały przedszkolne, klasy zerowe  

i klasy 1 – 8. W porównaniu do roku poprzedniego otwieramy 173 oddziały, czyli o 10 więcej niż 

w roku ubiegłym. Łącznie we wszystkich klasach, czyli 1 – 8, naukę rozpocznie 3492 uczniów, 

co jest wzrostem o około 254 uczniów, rok do roku szkolnego. Są to dane jeszcze szacunkowe, 

bo one spływają do szkół, myślę, że one niewiele się zmienią na sam koniec. Jeżeli chodzi o 

oddziały przedszkolne, to w tej chwili nastąpi wzrost. Oddziałów będzie tyle samo, ale nastąpi 

wzrost dzieci w naszych oddziałach o 35 dzieci. Jeżeli chodzi o inwestycje, które miały miejsce 

podczas wakacji, to w Szkole Podstawowej nr 1 wykonywana była wschodnia i zachodnia elewa-

cja budynku. Koszt tego zadania to 504 tys. zł, natomiast w Szkole Podstawowej nr 7 realizowano 

remont dachu, który już mocno przeciekał – na kwotę 130 tys. zł. Z mojej strony to wszystko. 

Dziękuję Państwu bardzo.  

Przewodniczący RM Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pod tym punktem nie przewidzieliśmy dys-

kusji.  

[wypowiedź radnego Patryka Tobolskiego poza mikrofonem] 

Przewodniczący RM Maciej Polasik – dobrze, wyrażam zgodę. Bardzo proszę, Panie radny. 

− Radny Patryk Tobolski – dzień dobry, Panie Przewodniczący, witam serdecznie Wysoką Radę, 

dzień dobry, Panowie Burmistrzowie. W wypowiedzi Pana zastępcy zabrakło mi kwestii budżetu 

obywatelskiego, którym niedawno dzielił się Pan w mediach społecznościowych. Chciałbym 

usłyszeć powód, dlaczego dopiero ma być budżet obywatelski ogłoszony w dwudziestym szóstym 

roku, a nie w dwudziestym piątym? Ogólnie bardzo się cieszę z tej kwestii, bo sam deklarowałem 

swoim wyborcom, że takie coś się stanie, tak że bardzo dziękuję za pomoc w tej kwestii. Tylko 

mówię, czemu nie dwudziesty piąty a dwudziesty szósty? Pewnie mieszkańcy chcieliby się rów-

nież dowiedzieć. 

Przewodniczący RM Maciej Polasik – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Z-ca Burmistrza Adam Kopczyński – Panie radny, myślę, że podejmując uchwałę we wrześniu 

lub w październiku nie zdążylibyśmy ze wszystkimi procedurami, czyli z promowaniem projek-

tów, pomysłami, głosowaniem. Trzy miesiące, to jest za krótko, żebyśmy przeprowadzili całą 

procedurę, żebyśmy mogli realizować je w 2025 r. Więc cały 2025 r. zostawiamy sobie na zgła-

szanie projektów, promowanie i głosowanie, a realizacja de facto, kiedy znajdzie się pozycja bu-

dżetowa w kwocie 2 – 2,5 mln zł, byłaby w dwudziestym szóstym. Realizacja już wybranych 

pomysłów oczywiście. 

Przewodniczący RM Maciej Polasik – Pan Burmistrz Finster jeszcze chciał zabrać głos. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – Wysoka Rado, jeżeli Wysoka Rada przyjmie budżet, dajmy na 

to w grudniu, przed świętami Bożego Narodzenia, bo my musimy przygotować, jako Urząd, pro-

wizorium do 15 listopada, no i jest końcówka grudnia, wchodzimy w nowy rok, jest styczeń. 

Ogłaszamy konkurs, obywatele, grupy nieformalne, stowarzyszenia, fundacje zgłaszają projekty. 

Na to musi być co najmniej, powiedzmy, dwa, trzy miesiące, tak. Potem jest głosowanie. My nie 

chcemy narzucać do budżetu obywatelskiego projektu, który mamy wykonany. Takie projekty 

też mogą mieszkańcy zgłaszać, ale jak znam chojniczan, to zgłoszą swoje autorskie projekty. 

Żeby je materializować, trzeba, minimum, wykonać zgłoszenie, do którego musi być koncepcja i 

kosztorys, a najczęściej to jednak będą projekty techniczne. Żeby taki projekt zrealizować trzeba 

wystąpić o warunki, trzeba mieć projektanta, trzeba go wyłonić. Tak że tu ja jestem przekonany, 

że rok 2025 nam przepłynie, czy przeminie na domykaniu tej procedury wyłaniania projektu, ale 

ich materializacja, o to chodziło Burmistrzowi Kopczyńskiemu, materializacja nastąpi w 2026. I 
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nakładamy na dwudziesty piąty, na dwudziesty szósty już znowu kolejny budżet, czyli realizując 

już materialnie to co mieszkańcy zgłosili, przegłosowali w dwudziestym piątym będziemy kon-

tynuować to zadanie w dwudziestym siódmym. 

Jeżeli mogę jeszcze jedno słówko? Ja bym nie chciał, żeby mieszkańcy zgłaszali tam 10 m chod-

nika, czy dwa krawężniki, czy przepraszam zepsutą huśtawkę, tak. To mają być projekty, które 

dadzą im satysfakcję i zadowolenie. Na tym to ma polegać. Różne budżety obywatelskie śledzę 

w różnych miastach, to często jest chodnik, nie wiem, chodnik, studzienka, jakaś elewacja. To 

nie o to chodzi w budżecie obywatelskim, to chodzi o obywatelskie projekty, które przyczynią 

się do zadowolenia psychospołecznego danej części miasta, czy nawet całego miasta. Bo taki 

fajny przykład z osiedla Pawłówko, rozmawialiśmy o takiej specjalnej wiacie i tak dalej,  

i nam to wyszło razem, że to jest około 150 tys. zł i tego nie da się zbudować tak ad hoc, że 

postawimy sobie wiatę, weźmiemy zaprzyjaźnionego cieślę. To jest obiekt, który musi spełniać 

różne wymogi związane z bezpieczeństwem, ergonomią i tak dalej, i musi powstać projekt. Mamy 

taką koncepcję projektową, którą można nazwać projektem i to jest moim zdaniem gotowy temat 

na budżet obywatelski. Jestem przekonany, że samorząd osiedlowy zgłosi do realizacji to zadanie 

i akurat to zadanie zdążylibyśmy zrobić w 2025, nie trzeba byłoby czekać na dwudziesty szósty. 

Przewodniczący Maciej Polasik – widzę, że jeszcze do głosu zgłosił się Pan radny Kaczmarek. 

Bardzo proszę Pana radnego o zabranie głosu, aczkolwiek chciałbym powiedzieć, że nad informacją 

nie ma dyskusji. Natomiast zadawanie pytań, zgodnie z ustawą, powinno być w formie pisemnej,  

w formie zapytań albo interpelacji. Tak że to jest takie na przyszłość, a teraz bardzo proszę Panie 

radny. 

− Radny Kamil Kaczmarek – bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący, za wyrozumiałość, będę 

pamiętał. Ja chciałem poprosić tylko o uzupełnienie, bo w trakcie tego spotkania z władzami 

ChKŻ-u, Pan Burmistrz zapowiedział przyspieszenie sprawy realizacji budowy nowej siedziby. 

I już w maju była zapowiedziana wizyta Pana Ministra Nitrasa, i dzisiaj słyszeliśmy o tym, że 

Pani Senator i Pani Minister będą otwierały biura, czy biuro wspólne w Chojnicach. I chciałem 

się dowiedzieć, jak ta sprawa Pana Ministra Sportu i kwestia pozyskania finansowania, bo przy-

pomnę, że zainwestowaliśmy 200 tys. w projekt, a tam jeszcze 25 mln miało być, tak, jak to chyba 

rozumieliśmy, z finansowania centralnego? 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę o odpowiedź. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – kilka sprostowań w tym pytaniu. Nie budujemy nowej siedziby 

ChKŻ-u, tylko przeprowadzamy remont z modernizacją. To po pierwsze. Po drugie, nie wydali-

śmy jeszcze żadnej kwoty, tylko Wysoka Rada zdysponowała grant na rozwój żeglarstwa w wy-

sokości 200 tys. zł. Taka jest prawda o tym przedsięwzięciu. Natomiast Pan Minister Nitras jesz-

cze nie odpowiedział na nasze zaproszenie. Tutaj zapraszającym jest marszałek województwa 

wspólnie z wójtem, starostą i burmistrzem naszego miasta i komandorem ChKŻ-u. Ja przewiduję 

scenariusz jednak taki, patrząc na uwarunkowania kalendarzowe zostało nam do końca roku 4 

miesiące. Przez 4 miesiące żaden architekt nie jest w stanie z tej koncepcji stworzyć gotowy pro-

jekt budowlany, dlatego najprawdopodobniej te rozmowy się będą przeciągały i będziemy prosili 

Wysoką Radę o niekonsumowanie tej kwoty. Znaczy my nie będziemy jej konsumować, jako 

żeglarze i ja, jako burmistrz, tylko przeniesiemy ją do nadwyżki budżetowej  

i wznowimy ten grant na początku przyszłego roku. Tak wygląda to działanie. Dokładnie chodzi 

o to, żeby Chojnicki Klub Żeglarski został uznany przez Ministerstwo jako centralny ośrodek 

szkolenia dzieci i młodzieży, też z naciskiem na osoby niepełnosprawne, mając sekcję kajakową 

„Szansa”. Bez tego centralnego ośrodka zamykają się przed nami różne drzwi, które mogą się 

otworzyć, jeżeli takim centralnym ośrodkiem będziemy. ChKŻ na pewno zasługuje na to, żeby 

takim centralnym ośrodkiem być. Są kolejne sukcesy, są kolejne wielkie sukcesy, moim zdaniem, 

w żeglarstwie. Środowisko jest zwarte i wszyscy chcą tego rozwoju. Dlatego, no myślę, że po 

ostatniej olimpiadzie i po tych sporach jakie są na linii Ministerstwo – Polski Komitet Olimpijski, 
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na pewno Pan Minister zechce umożliwić nam dalszy rozwój szkoleniowy w żeglarstwie. Tym 

bardziej, że możemy mieć niejednego olimpijczyka, z tej grupy zawodników, których mamy w 

naszym klubie. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – nie chciałbym tutaj być niesprawiedliwy, dlatego Pani radna Ma-

rzenna Osowicka, udzielę głosu, ale naprawdę już proszę nie nadużywać. 

− Radna Marzenna Osowicka – dziękuję, Panie Przewodniczący, ale czy to znaczy, że na przy-

szłość mamy tylko pisemne zapytania składać, nie ma być dyskusji w trakcie sesji? 

Przewodniczący Maciej Polasik – nie, tylko uchwały podlegają dyskusji. Natomiast, jeśli chodzi  

o informację Pana Burmistrza, na przykład, bo w tym punkcie jesteśmy, to tylko w formie zapytania 

albo interpelacje w formie pisemnej. 

− Radna Marzenna Osowicka – dobrze.  

Przewodniczący Maciej Polasik – tak zostało uchwalone w ubiegłej kadencji przez Sejm Rzeczy-

pospolitej. 

− Radna Marzenna Osowicka – dziękuję. Panie Burmistrzu, ja chciałam tylko zapytać, bo dowie-

dzieliśmy się po spotkaniu właśnie z przedstawicielami ChKŻ-u, że koncepcja, projekt... Znaczy 

nie było konkursu na projekt, że jest tylko jeden, jego autorem jest nasz Pan architekt Andrzej 

Ciemiński. Czy w tym momencie właśnie nie można by rozpisać jednak konkursu, który pozwo-

liłby, aby inni architekci również pochylili się nad tym projektem? Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan Burmistrz, bardzo proszę o odpowiedź. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – zanim odpowiem na to pytanie, to chciałbym Państwu oświad-

czyć, że ja z tego rozwiązania, które zaproponował Sejm poprzedniej kadencji, nie jestem zado-

wolony. Ja uwielbiam z Państwem dyskutować, uwielbiam odpowiadać na pytania. I to meryto-

ryczne nasze zwarcie jest naprawdę dla mnie bardzo ważne. I to jest odebranie, z jednej strony, 

Państwu możliwości na gorąco zadania pytania po moim sprawozdaniu, a z drugiej strony też 

odebranie mnie możliwości takiej interakcji na sesji. To po pierwsze. Po drugie, to zmusza Pań-

stwa do pisania interpelacji pisemnych i oczekiwania na odpowiedź kilka, czy kilkanaście dni w 

zależności od sytuacji. 

Teraz do meritum. Autorem koncepcji, bo to jest koncepcja, nie projekt, jest architekt miejski 

Andrzej Ciemiński, bo do niego się żeglarze zwrócili. Nie oznacza to, że Andrzej Ciemiński bę-

dzie autorem projektu, ale na bazie tej koncepcji, którą środowisko żeglarskie przyjęło, że im się 

podoba – część szkoleniowa, część modułowa, część konferencyjna, część hotelowa, ma powstać 

projekt. A w jaki sposób żeglarze będą wydatkować te 200 tys. zł na realizację projektu to jest 

ich autonomiczna sprawa, ja w to nie chciałbym się wtrącać. Bo jak sobie sami zaprojektują, to 

nie będą narzekać, że coś jest źle zbudowane, na tej zasadzie. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Ja tylko tytułem usprawiedliwienia swojej 

osoby. Też lubię interakcję, natomiast no muszę czuwać, z racji funkcji jaką pełnię, nad tym, żeby 

obrady przebiegały sprawnie, zgodnie z porządkiem obrad i prawem jakie obowiązuje.  

Ad. 7 
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Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do omawiania następnego punktu. Jest to punkt 

siódmy – informacja o realizacji uchwał i wniosków podjętych na II sesji Rady Miejskiej w Chojni-

cach. Informacja ta zawarta jest w biuletynie na stronie drugiej. 

Ad. 8 

Przewodniczący Maciej Polasik – i teraz przystępujemy do punktu ósmego. Jest to przedłożenie 

przez Przewodniczących Komisji wniosków i opinii podjętych w okresie międzysesyjnym. I za 

chwilę poproszę Przewodniczących Komisji, żeby zabrali głos. Ja tylko z racji tego, że 22 lipca 2024 

r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej, Komisji Budżetu i Rynku Pracy, Edukacji, Komisji Kultury i Sportu, Komisji ds. 

Społecznych, Komisji Rewizyjnej oraz Rady Samorządów Osiedlowych, na tym posiedzeniu gości-

liśmy przedstawiciela Chojnickiego Klubu Żeglarskiego. Był obecny Pan Komandor Dariusz Ja-

snowski, Pan Mirosław Laskowski – szef rady trenerów, Pan Michał Sobieraj – kierownik klubu oraz 

Pan Tomasz Biesek – opiekun sekcji pływackiej „Szansa”. Panowie na tym posiedzeniu przedstawili 

nam obszerne informacje na temat działalności Chojnickiego Klubu Żeglarskiego, sukcesów, bieżą-

cych problemów, planów na przyszłość oraz wyzwań stojących przed klubem. Dowiedzieliśmy się 

też sporo na temat sekcji pływackiej „Szansa”, która od wielu lat działa przy Chojnickim Klubie 

Żeglarskim. Podczas posiedzenia wywiązała się ciekawa dyskusja. Radni mieli wiele pytań do na-

szych gości, poruszyli mnóstwo kwestii, zwłaszcza interesowały ich plany odnośnie remontu i roz-

budowy klubu. Na te wszystkie problemy nurtujące klub otrzymaliśmy szczegółowe, wyczerpujące 

informacje od naszych gości. 

I teraz bardzo proszę Panią radną Renatę Dąbrowską o sprawozdanie z posiedzenia Komisji Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Rady Samorządów Osiedlowych. 

− Z-ca Przewodniczącego Renata Dąbrowska – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie 

Burmistrzowie, Pani Skarbnik i zaproszeni goście. Wspólne posiedzenie Komisji Ochrony Śro-

dowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Rady Samorządów Osiedlowych odbyło 

się dnia 19 sierpnia. Na posiedzeniu mieliśmy dwa punkty, pierwszy to analiza i opiniowanie 

materiału sesyjnego oraz drugi – rozpatrywanie spraw bieżących.  

W punkcie pierwszym – analiza i opiniowanie materiału sesyjnego, Pani Skarbnik przedstawiła i 

omówiła zmiany budżetowe, które przewidziane są na dzisiejszą sesję. 

Drugi punkt – sprawy bieżące, Przewodniczący Antoni Szlanga zaproponował wybór Zastępcy 

Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, pro-

ponując na zastępcę moją osobę. W głosowaniu oddano 4 głosy, przy 1 głosie wstrzymującym. 

Radny Bogdan Kuffel pytał o miejsca parkingowe na osiedlu Grunowo. I bardzo szeroko rozma-

wialiśmy na temat zachowania osób bezdomnych na terenie naszego miasta, w tym punkcie za-

chęcam Pana Burmistrza do przeczytania protokołu i podjęcia odpowiedniej interwencji  

w tym temacie. 

Na tym Komisja zakończyła swoje posiedzenie. Szczegółowy protokół znajduje się w Biurze 

Rady i na stronach internetowych. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Teraz, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wnio-

sków i Petycji – Pani radna Iwona Skocka.  

− Radna Iwona Skocka – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, Sza-

nowni Państwo. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji obradowała w okresie międzysesyjnym  

w pięciu terminach. Pierwsze posiedzenie odbyło się dnia 8 lipca 2024 r., drugie posiedzenie od-

było się dnia 26 lipca 2024 r., trzecie posiedzenie odbyło się 1 sierpnia 2024 r., czwarte posiedze-

nie odbyło się 20 sierpnia 2024 r. oraz piąte posiedzenie odbyło się 22 sierpnia 2024 r. 

Tematem posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z 8 lipca był wybór Zastępcy Przewod-

niczącego Komisji. Na Zastępcę Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zgło-

szono dwie kandydatury. Radny Mateusz Wróblewski zgłosił kandydaturę radnej Magdaleny 
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Kamińskiej, a radny Sebastian Matthes kandydaturę radnego Radosława Kołaka. Zgłoszeni kan-

dydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. Ja, jako Przewodniczący Komisji, przeprowadziłam gło-

sowanie, w wyniku którego za kandydaturą radnej Magdaleny Kamińskiej oddano 2 głosy, a na 

kandydaturę radnego Radosława Kołaka oddano 4 głosy, czyli Zastępcą Przewodniczącego Ko-

misji Skarg, Wniosków i Petycji został Pan radny Radosław Kołak. 

Tematem drugiego posiedzenia Komisji, z dnia 26 lipca 2024 r., było zapoznanie się ze skargą na 

działanie Burmistrza Chojnic. Skarga ta została złożona 22 lipca 2024 r., polegająca na skierowa-

niu do Rady Powiatu w Chojnicach pisma, którego treść zdaniem osoby skarżącej, naruszyła pra-

worządność i interesy skarżącej. Na tym posiedzeniu członkowie Komisji zapoznali się ze skargą 

i poprosili o opinię prawną w tej sprawie. Na tym zakończono posiedzenie z dnia 26 lipca 2024 

r. 

Tematem trzeciego posiedzenia, z dnia 1 sierpnia 2024 r., była skarga na działanie Burmistrza 

Miasta Chojnic. Na tym posiedzeniu członkowie oznajmili, że zapoznali się z opinią prawną do-

tyczącą tej skargi. Następnie jeden z radnych, Pan Kamil Kaczmarek, niebędący członkiem Ko-

misji Skarg, Wniosków i Petycji, postawił wniosek, który Przewodnicząca Komisji poddała pod 

głosowanie. Był to wniosek o dziesięciominutową przerwę, wydrukowanie, przedstawionej 

skargi, która nie zawiera uchybień formalnych i procedowanie jej w sposób merytoryczny  

z szacunku do mieszkańców Chojnic, którzy mają prawo, aby ich sprawy były procedowane bez 

względu na ewentualne uchybienie formalne, szczególnie kiedy są one usunięte. Komisja stosun-

kiem głosów 4 przeciw, przy 1 głosie wstrzymującym się odrzuciła wniosek. Procedując  

w dalszym ciągu skargę, która wpłynęła 22 lipca 2024 r., Komisja przyjęła następujące stanowi-

sko, które odczytała Pani Przewodnicząca, a było ono następującej treści: Komisja Skarg, Wnio-

sków i Petycji stoi na stanowisku, iż skarga nie powinna trafić pod obrady Rady Miejskiej  

w Chojnicach jako niespełniająca wymogów formalnych, które nie podlegają uzupełnieniu. 

Skarga winna być pozostawiona bez rozpoznania ze stosowną adnotacją i wpięta do akt sprawy, 

co kończy sprawę bez podejmowania w tej kwestii uchwały. Stanowisko Komisji Skarg, Wnio-

sków i Petycji zostało przyjęte 4 głosami za, przy 1 głosie przeciw. 

Tematem czwartego posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, z dnia 20 sierpnia 2024 r., 

była skarga z dnia 1 sierpnia 2024 na Burmistrza Miasta Chojnic i skarga z dnia 8 sierpnia 2024 

na Burmistrza Miasta Chojnic. Na tym posiedzeniu Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła 

dwa wnioski pod głosowanie. Pierwszy wniosek komisji został przyjęty 3 głosami za, przy  

2 głosach wstrzymujących się, a był on następującej treści: Po zapoznaniu się ze skargą z dnia 

1 sierpnia 2024 r. na działanie Burmistrza Miasta Chojnice polegające na skierowaniu do Rady 

Powiatu w Chojnicach pisma z dnia 26 czerwca 2024 r., którego treść narusza praworządność, 

interesy skarżącej oraz po zapoznaniu się z wyjaśnieniami Burmistrza i opinią prawną Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną. Ponadto Komisja upoważniła Przewod-

niczącą do przygotowania stanowiska Komisji będące uzasadnieniem do projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia skargi. Drugi wniosek na tym posiedzeniu Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji przyjęła 3 głosami za, 2 głosy wstrzymujące i był on następującej treści: Po zapoznaniu 

się ze skargą z dnia 8 sierpnia 2024 r. na działanie Burmistrza Miasta Chojnice, polegające na 

sposobie załatwienia wniosku skarżącego z dnia 7 sierpnia 2024 oraz po zapoznaniu się z opinią 

prawną, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną, ponadto upoważniła 

Przewodniczącego Komisji do przygotowania stanowiska Komisji będącego uzasadnieniem do 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Tematem piątego posiedzenia, z dnia 22 sierpnia, było przyjęcie stanowiska w sprawie skargi  

z dnia 1 sierpnia 2024 i przyjęcie stanowiska w sprawie skargi z dnia 8 sierpnia 2024. Zgodnie  

z upoważnieniem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Przewodnicząca Komisji przygotowała 

dwa stanowiska w sprawie dwóch wymienionych skarg – stanowisko Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w sprawie skargi z dnia 1 sierpnia 2024 i stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

w sprawie skargi z dnia 8 sierpnia 2024. Stanowiska zostały przegłosowane 3 głosami za, przy 2 

głosach wstrzymujących się. Reasumując, pierwszą i drugą skargę, na podstawie przegłosowa-

nych stanowisk, uznano za bezzasadną. 
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Ze względu na obszerną treść wszystkich opinii i wyjaśnień oraz stanowisk z protokołem Komisji 

można zapoznać się na stronie BIP i w Biurze Rady. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Komisja Budżetu i Rynku Pracy – Pan radny 

Kazimierz Jaruszewski. 

− Radny Kazimierz Jaruszewski – Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Komisja Budżetu i Rynku 

Pracy obradowała 19 sierpnia. W posiedzeniu spoza Komisji uczestniczyli: Pani Wioletta Szreder 

– Skarbnik Miasta, Pan Jacek Marczewski – dyrektor Wydziału Gospodarowania Nieruchomo-

ściami oraz przedstawicielki mediów – Pani redaktor Maria Eichler i Pani redaktor Anna Zajkow-

ska. 

Członkowie Komisji analizowali i opiniowali materiał sesyjny, natomiast w sprawach bieżących 

omówili i przyjęli plan pracy Komisji na drugie półrocze bieżącego roku. 

Pani Skarbnik zapoznała radnych i osoby spoza rady z projektami uchwał dotyczącymi zmian  

w budżecie i WPF. W dyskusji nad zmianami w budżecie poruszono tematy wymiany źródeł 

ciepła, dofinansowania zakupu sprzętu transportowego na potrzeby Komendy Powiatowej Policji, 

czy też pobytu w naszym mieście dzieci i młodzieży z zaprzyjaźnionego Korsunia Szewczenkow-

skiego. 

Szczegółowy przebieg zebrania Komisji został odzwierciedlony w protokole, dostępnym w Biu-

rze Rady Miejskiej i na stronie BIP. Dziękuję za uwagę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Marek Szank – Komisja Kultury  

i Sportu. 

− Radny Marek Szank – Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, koleżanki, koledzy 

Radni, Szanowni Goście. Przedstawiam najważniejsze fragmenty protokołu z drugiego posiedze-

nia Komisji Kultury i Sportu. Nasza komisja odbyła swoje posiedzenie 19 sierpnia w czterooso-

bowym składzie radnych, członków komisji. Nadmieniam, że dwie osoby usprawiedliwiły swoją 

nieobecność, a gościem naszego zebrania był przedstawiciel Wydziału Sportu i Współpracy z 

Organizacjami Pozarządowymi – Pan Grzegorz Piekarski. Media natomiast reprezentowali przed-

stawiciele lokalnych mediów – Pani Anna Zajkowska i Pan Jerzy Erdmann. 

Program zebrania zawierał dwa punkty, z których pierwszy to tradycyjnie analiza materiału se-

syjnego, a punkt drugi poświęcony był na rozpatrywanie spraw bieżących. 

Analizując materiał sesyjny zawarty w biuletynie skupiliśmy się na materiałach merytorycznie 

związanych z pracą naszej Komisji. Na pytania radnych, które dotyczyły wsparcia inwestycji in-

frastrukturalnych na stadionie miejskim, odpowiadał Pan Grzegorz Piekarski. Radnych zaintere-

sowały kwoty zmieniające budżet miasta w wysokości 110 zł. 100 tys. zł w uchwale zmieniającej 

budżet przeznaczymy na montaż i wymianę telebimu, natomiast 10 tys. zł, zgodnie z wcześniejszą 

informacją Pana Burmistrza, na projekt dotyczący wymiany nawierzchni tartanowej na obiekcie 

przy ulicy Mickiewicza 12. Pani radna Marzenna Osowicka zaniepokojona nieustannym finanso-

waniem z budżetu miasta infrastruktury znajdujące się na tym obiekcie miejskim zadała pytanie 

przedstawicielowi Wydziału Sportu – jakie będą kolejne wydatki, ponieważ chciałaby mieć wie-

dzę i świadomość tego co nas czeka w najbliższej perspektywie? Pan Piekarski, w odpowiedzi do 

Pani radnej, zasugerował przeprowadzenie dyskusji z nowo wybranym dyrektorem wydziału, po-

nieważ nie wie jak nowy dyrektor będzie postrzegał rozwój infrastruktury na tym obiekcie miej-

skim. Natomiast Pan Przewodniczący Rady Miejskiej, radny Maciej Polasik, odniósł się do 

stwierdzeń Pani Osowickiej i zabierając głos powiedział – obiekty sportowe, które znajdują się w 

Chojnicach muszą być pod naszą troskliwą opieką. Musimy jako radni dbać o to, aby one były 

bezpieczne, ażeby spełniały nie tylko wymogi licencyjne, ale żeby również imprezy, które na nich 

się odbywają, odbywały się w sposób bezpieczny. I będzie to nigdy niekończąca się historia, 

dlatego, że te obiekty są ciągle używane. Pan Grzegorz Piekarski omówił również zagadnienia 

związane ze zmianą uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Miejskiej z or-

ganizacjami pozarządowymi. Szczegóły znajdziecie Państwo w uzasadnieniu na stronie 56 w 
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biuletynie. Członkowie Komisji w dyskusji nad przedstawionymi w biuletynie sesyjnym zagad-

nieniami nie zakwestionowali wydatkowania przedstawionych kwot finansowych. Pozostały ma-

teriał sesyjny przyjęliśmy do wiadomości, a w punkcie drugim posiedzenia Pan Grzegorz Piekar-

ski omówił stan, będących w gestii Wydziału Sportu, miejskich obiektów sportowych. Dla przy-

pomnienia, mówiąc o miejskich obiektach sportowych, mam na myśli halę miejską przy ulicy 

Huberta Wagnera, dwa stadiony miejskie – przy ulicy Lichnowskiej i Mickiewicza, Modrak, czyli 

Boisko Nowych Nadziei oraz dwa orliki – jeden przy ul. Lichnowskiej i drugi przy Jedności Ro-

botniczej. Te obiekty znajdują się w administracji Wydziału Sportu. Przedstawiciel Wydziału 

Sportu poinformował nas o stanie bezpieczeństwa i wykorzystaniu miejskich obiektów przez 

kluby i stowarzyszenia. Na moją prośbę zainteresowani radni otrzymają wkrótce kserokopie przy-

gotowanych przez Wydział Sportu dokumentów, a w nawiązaniu do pytania Pani radnej Osowic-

kiej, zaproponowałem również członkom Komisji spotkanie tematyczne związane z inwestycjami 

na miejskich obiektach sportowych, w którym wezmą udział przedstawiciele chojnickich klubów 

i nowo wybrany w konkursie dyrektor Wydziału Sportu. Członkowie komisji zaaprobowali tę 

przedstawioną przeze mnie propozycję. 

Na zakończenie naszego posiedzenia głos zabrał radny Bogdan Kuffel, który przedstawił program 

plenerowego przedsięwzięcia pod nazwą Turniej Rycerski i inscenizacji Bitwy pod Chojnicami z 

18 września 1454 r. Przypominam, że ta niewątpliwie ciekawa impreza odbędzie się dnia 

31 sierpnia, a szczegóły tej imprezy znaleźć można na stronach lokalnych mediów i plakatach 

informujących o imprezie. Pan radny Bogdan Kuffel zaprosił również na 40-lecie obchodów Dys-

kusyjnego Klubu Filmowego Cisza, które odbędzie się w terminach 27, 28, 29 września. Podzię-

kowania skierowane do organizatorów wakacyjnych imprez kulturalno – sportowych, ze szcze-

gólnym uwzględnieniem pracowników Chojnickiego Centrum Kultury zakończyły nasze posie-

dzenie. 

Będąc przy głosie, Szanowni Państwo, jeszcze nie tak dawno emocjonowaliśmy się występami 

naszych reprezentantów na Igrzyskach Olimpijskich w Paryżu, ale pragnę przypomnieć, że  

w dniach od 28 sierpnia do 8 września w Paryżu rywalizować będą w trakcie Igrzysk Olimpij-

skich paraolimpijczycy. Wśród reprezentantów polskich, którzy będą występowali na tej impre-

zie, po raz trzeci wystartuje mieszkaniec naszego miasta, dwukrotny medalista olimpijski, brą-

zowy medalista w pchnięciu kulą Pan Lech Stoltman. W związku z tym, w dniu 30 sierpnia  

o godzinie 1900 zapraszam przed ekrany telewizorów wspierając Pana Lecha w jego starcie olim-

pijskim. 

W dniu dzisiejszym dotarła do mnie informacja organizacji imprezy pięściarskiej, tak zwanej gali 

pięściarskiej, która odbędzie się pod koniec września w hali miejskiej, ale o szczegóły poproszę 

Pana radnego Marcina Gruchałę, który wprowadzi Państwa w to zagadnienie. 

Ja natomiast, dziękując za uwagę, zainteresowane osoby odsyłam do protokołu, który znajduje 

się w Biurze Rady Miejskiej i na stronach internetowych Urzędu Miasta. Dziękuję bardzo za 

uwagę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Bogdan Kuffel – Komisja Edukacji. 

− Radny Bogdan Kuffel – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście. Komisja Edu-

kacji odbyła swoje posiedzenie 19 sierpnia. Obecnych na posiedzeniu było 3 członków komisji, 

3 członków było nieobecnych usprawiedliwionych. Spoza komisji w posiedzeniu uczestniczyły: 

Marzenna Osowicka – radna Rady Miejskiej w Chojnicach oraz Anna Zajkowska – Radio Week-

end FM. 

Komisja trzema głosami za zmieniła porządek obrad, poprzez zdjęcie punktu drugiego – infor-

macja na temat organizacji nowego roku szkolnego 2024 – 2025, w tym naboru do szkół, przed-

szkoli i żłobka, przenosząc jego realizację na następne posiedzenie komisji. W związku z tym 

komisja obradowała w następującym porządku posiedzenia: analiza i opiniowanie materiału se-

syjnego i punkt drugi – rozpatrywanie spraw bieżących. 

W punkcie pierwszym, przedstawiono już na komisji wcześniejszej, na komisji komunalnej, ale 

przypomnę, jeżeli chodzi o merytorykę, to dostaliśmy odszkodowanie dla Zespołu Szkolno-
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Przedszkolnego nr 3 w kwocie 10.770 zł i w Szkole Podstawowej nr 8 w kwocie 2.703 zł. Oma-

wiała to Pani Skarbnik. I zgodnie z porozumieniem MEN zawartego ze Skarbem Państwa, Mini-

ster Edukacji zwiększył plan dochodów budżetu z dochodu dotacji celowych w kwocie 22.600 zł. 

Chodzi o taki projekt "Podróże z klasą", jaką otrzymała jedna ze szkół chojnickich. Ponadto wpro-

wadzono zadanie o podwyższenie 1.000 zł do zadania – wymiana okien w sali gimnastycznej 

Szkoły Podstawowej nr 5 w Chojnicach. Pozostały materiał sesyjny został przyjęty do wiadomo-

ści. 

W punkcie drugim, czyli w sprawach bieżących, to o czym wspominała już dzisiaj Pani radna 

Renata Dąbrowska, zdominowało posiedzenie Komisji pismo, które wpłynęło od Pana dyrektora 

dr. Marcina Synaka z Muzeum Historyczno – Etnograficznego, a temat no nieobyczajnego za-

chowania części mieszkańców miasta Chojnice, szczególnie na ulicy Podmurnej i na terenie 

rynku, co jak gdyby, pisał w tym swoim piśmie Pan dyrektor, przeszkadza w kulturalnym zwie-

dzaniu obiektów, które się mieszczą przy ul. Podmurnej. Ponadto radny Marek Szank i radna 

Marzenna Osowicka też zwracali uwagę na nieobyczajne zachowanie niektórych turystów, którzy 

przebywają w naszej wizytówce, czyli w Parku 1000-lecia. 

I też bardzo ważna informacja, jak Państwo pamiętacie w Parku 1000-lecia, dzięki inicjatywie 

pana miejskiego ogrodnika powstał taka wyspa, dzięki której pojawiły się młode łabędzie.  

W poprzednim roku była piątka, przeżyła trójka. W tym roku były tylko dwa. No i ostatnia infor-

macja, jeden z tych łabędzi, na skutek połknięcia haczyka, tam przy tych łowiących ryby, zdechł, 

a uważam, że te łabędzie to były ozdobą. 

No i też było ze strony radnego Marka Szanka i Marzenny Osowickiej, żeby jakoś się zająć tą 

sytuacją na terenie miasta, no bo szczycimy się, że miasto jest wizytówką regionu, widzimy za 

oknem jak w tej chwili pięknieją te kamienice, mówię o tych kamienicach, dawnym „stalinowcu”, 

a dzieją się rzeczy, które można było na viralach na Facebooku zobaczyć, no wręcz świadczące 

negatywnie. Jest to problem chyba nie tylko naszego miasta, ale to jest problem dużych, wielkich 

miast, szczególnie w sezonie, tych ludzi bezdomnych, którzy na własną prośbę mają to co mają. 

Jak tutaj wspomniał kolega, Przewodniczący Marek Szank, zapraszam Państwa serdecznie 

31 sierpnia do Parku 1000-lecia. Przypominam, że w tym roku mamy okrągłą rocznicę, uwzględ-

nioną przez Grotemeyera na tym obrazie, który tu wisi w Radzie Miejskiej. Przypominam, mamy 

570. rocznicę bitwy otwierającej wojnę trzynastoletnią, zapraszam Państwa serdecznie. 

I zapraszam również, o tym też wspomniał Przewodniczący Marek Szank, w miesiącu wrześniu 

będziemy mieli 26. Chojnickie Filmobranie, temat przewodni "pędzlem na ekranie", przy okazji 

obchodząc 40-lecie Dyskusyjnego Klubu Filmowego „Cisza”. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Komisja ds. Społecznych – Pan radny Andrzej 

Plata. 

− Radny Andrzej Plata – Panie Przewodniczący, Panie, Panowie Radni, Szanowni Goście. Komi-

sja ds. Społecznych miała swoje posiedzenie 20 sierpnia 2024 r. Komisja składa się  

z 5 członków, 1 członek był nieobecny. Po stwierdzeniu quorum Komisja stała się władna do 

podejmowania prawomocnych opinii i wniosków. Spoza komisji uczestniczył w posiedzeniu Pan 

Wiceburmistrz Adam Kopczyński. Posiedzenie składało się z dwóch punktów: analiza  

i opiniowanie materiału sesyjnego oraz rozpatrywanie spraw bieżących. 

W pierwszym punkcie członkowie Komisji stwierdzili, że w przedstawionym materiale sesyjnym 

nie ma stricte uchwał oraz zadań, które merytorycznie dotykałyby zadań naszej Komisji. Są dwa 

punkty, a dokładnie pkt 12 i 13 biuletynu sesyjnego – projekt uchwały w sprawie ogłoszenia 

jednolitego tekstu uchwały w sprawie utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego na terenie 

Gminy Miejskiej Chojnice oraz projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

w sprawie utworzenia Punktu Opieki Dziennej dla Osób Niesamodzielnych na terenie Gminy 

Miejskiej w Chojnicach. Do tych punktów miała pewnego rodzaju uwagi Pani radna Marzenna 

Osowicka, podczas rozmowy zostały te niejasności przedstawione, wyjaśnione. Zadaniem, wła-

śnie ogłoszenie tam tego projektu, jednolitych tekstów uchwał jest to, aby zniwelować w nich 
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różnego rodzaju nie tyle błędy, co braki, jeśli chodzi o jednolity tekst właśnie całego tego przed-

sięwzięcia. Tak że została sprawa wyjaśniona. 

W punkcie drugim – rozpatrywanie spraw bieżących, podobnie jak podczas innych komisji, wy-

nikła burzliwa dyskusja na temat problemu osób bezdomnych, a tak samo wandalicznych  

i nieeleganckich zachowań na terenie miasta Chojnice. Tak samo na moje ręce, Przewodniczą-

cego Komisji ds. Społecznych, wpłynęło pismo Pana Marcina Synaka, dyrektora chojnickiego 

muzeum, który właśnie ten temat chciał nam przedstawić. Podczas dyskusji rozmawialiśmy, 

można powiedzieć, zobrazował jej przebieg Pan Bogdan Kuffel – Przewodniczący Komisji Edu-

kacji, podobna była sytuacja, podobne wypowiedzi. 

W trakcie rozmowy, proszę Państwa, wynikła jeszcze inna sytuacja, bardzo poważny problem, 

na temat pobytu dzieci w pieczy zastępczej na terenie powiatu chojnickiego, nie tylko miasta 

Chojnice. Wynikła z tego względu dyskusja i w tym że właśnie punkcie Komisja ds. Społecznych, 

na wniosek Pani Marzenny Osowickiej, ułożyła wniosek, który Państwu odczytam. Wniosek zo-

stał przedstawiony Panu Przewodniczącemu Rady Miejskiej, Pan Przewodniczący Rady Miej-

skiej drogą legislacji przedstawił Panu Burmistrzowi Arseniuszowi Finsterowi: Zgodnie  

z art. 31 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, tu jest dziennik ustaw,  

w związku z wnioskiem Komisji ds. Społecznych z dnia 20 sierpnia 2024 r. proszę o wystąpienie 

do Starosty Chojnickiego z zapytaniem o działania podjęte w kwestii stworzenia na terenie po-

wiatu chojnickiego placówki opiekuńczo – wychowawczej. To pismo na ręce Pana Burmistrza 

trafiło, czekamy na przesłanie do Starostwa Powiatowego i odpowiedź Pana Starosty w tym te-

macie. Problem jest ważki, ponieważ naprawdę w tej chwili przebywa w pieczy zastępczej, na 

terenu powiatu chojnickiego – 250 dzieci, około, którymi zajmuje się ponad 150 rodzin zastęp-

czych – rodzin zastępczych niezawodowych, zawodowych, rodzin zastępczych spokrewnionych, 

rodzinnych domów dziecka. Na terenie powiatu chojnickiego nie ma ani jednej placówki opie-

kuńczo – wychowawczej, co powoduje pewnego rodzaju problemy z wykonywaniem postano-

wień sądu, ponieważ te właśnie postanowienia sądu są wiążące w umieszczeniu danych dzieci w 

sytuacji braku opieki nad nimi ich rodziców. Na tym właśnie punkcie posiedzenie Komisji się 

zakończyło. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. 

Ad. 9 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do procedowania punktu dziewiątego porządku 

obrad – ustosunkowanie się do wniosków Komisji. Praktycznie ten punkt został omówiony przez 

Pana radnego Andrzeja Platę, albowiem wpłynął jeden wniosek Komisji ds. Społecznych, który wła-

śnie za moim pośrednictwem został przekazany Panu Burmistrzowi, aby zwrócił się do Starosty Choj-

nickiego o odpowiedź na pytanie dotyczące – co ze zorganizowaniem w naszym mieście, powiecie, 

w okolicach, placówki opiekuńczo – wychowawczej? 

Ad. 10 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Miejskiej Chojnice na 2024 r. (str. 4 w biuletynie) z autopoprawką – autopoprawka stanowi załącz-

nik nr 3 do protokołu. 

Bardzo proszę Panią Skarbnik o zabranie głosu w tym punkcie.  

− Skarbnik Miasta Wioletta Szreder – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 

Autopoprawka zawiera dwa punkty, których ujęcie w budżecie było taką kwestią do wyjaśnienia. 

Punkt dotyczący wypłaty wyrównań dla przedsiębiorców, przedsiębiorstw energetycznych, wy-

twórców ciepła wymagał wyjaśnienia w Urzędzie Wojewódzkim, ponieważ od maja mamy, od 

końcówki maja mamy nową ustawę w tym zakresie i tutaj kwestia dochodowa wymagała inter-

pretacji. Natomiast jeżeli chodzi o udzielenie wsparcia finansowego na remont nieruchomości 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, to otrzymaliśmy wniosek Pana Komendanta, 
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w którym jednak Pan Komendant nie wskazał kwoty potrzebnej do wykonania tego remontu, nie 

przedstawił kosztorysu, dlatego wniosek ten wymagał uzupełnienia. Zatem proponowana kwota 

to 20 tys. zł. Z tego, co wiem, to takiego wsparcia udzieli również Gmina Chojnice oraz Starostwa 

Powiatowe. To wszystko, jeżeli chodzi o autopoprawkę. Zmiany w budżecie zostały przeze mnie 

przedstawione na komisjach. Jeżeli macie Państwo jakieś pytania, to chętnie udzielę odpowiedzi. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan Burmistrz, bardzo proszę. Potem Pan radny Kaczmarek. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja pragnę się odnieść do 

punktu trzynastego uzasadnienia i z góry pragnę przeprosić Komisję Sportu za takie nieprofesjo-

nalne wyjaśnienie przyczyn zakupu telebimu wraz z montażem. Otóż ten zapis – zakup telebimu 

wraz z montażem jest troszeczkę niepełny, bo to chodzi o telebim i konstrukcję stalową, na której 

ten telebim będzie przymocowany do elewacji budynku prasowego na stadionie. Tutaj, w wyniku 

eksploatacji tego obiektu i tego telebimu, który tam cały czas jest na budynku, doszło do takiego 

oto wniosku, że pomiędzy telebimem a elewacją powinna być wolna przestrzeń, bo telebim się 

nagrzewa, a w momencie, kiedy jest, mówiąc kolokwialnie, przyklejony do elewacji, on się po 

prostu nagrzewał i uległ uszkodzeniu. Tak więc w ramach tych 100 tys. zł należy rozpatrywać 

zakup telebimu, realizację konstrukcji stalowej odpowiednio zakonserwowanej i montaż telebimu 

wraz z konstrukcją na elewacji. To pragnę wyjaśnić, żebyśmy tutaj dokładnie wiedzieli, o czym 

mówimy. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – dziękuję bardzo. Więc może zacznę od tego, na czym Pan Burmistrz 

skończył. Już 14,5 mln kosztowała nas modernizacja stadionu, który jest użytkowany przez Choj-

niczankę. Mamy tutaj propozycję kolejnych 100 tys. Mowa jest o kolejnych 3 mln na bieżnię 

lekkoatletyczną. Bardzo duże kwoty. 

Druga rzecz, to jest kwestia 25 tys. zł na szorowarkę dla... Tak jak słyszeliśmy na komisji, to ma 

dotyczyć obiektów Kolejarza i ja być może nie wiem, prosiłbym o wyjaśnienie, za 25 tys. można 

kupić taką już samojezdną maszynę, o ile się nie mylę, tak jak przeglądaliśmy to wspólnie. Gdzie 

ona miałaby być użytkowana, bo na Kolejarzu ja nie znam takich otwartych powierzchni o więk-

szej kubaturze, gdzie mogłaby być ona wykorzystana? Tak że prosiłbym o wyjaśnienie. To z tych 

kwestii sportowych. 

Natomiast moje zaniepokojenie i sprzeciw budzi działanie, które ma na celu zdjęcie z planu wy-

datków inwestycyjnych projektu budowy miasteczka ruchu drogowego, bo faktycznie taki był 

postulat Samorządu Mieszkańców Osiedla nr 10 i oto mieszkańcy się zwracali, że na tej prze-

strzeni, która w tej chwili jest przestrzenią rekreacyjną na środku osiedla kolejowego, no nieko-

niecznie chcieliby miejsce, które będzie generowało dodatkowy ruch kołowy i będzie jeszcze 

mniej miejsc parkingowych pod domami. Z kolei też nikt nie chciał, żeby ta przestrzeń zielona 

była zajęta przez parkingi. Ale postulat pozostaje jakby w mocy budowy świetlicy osiedlowej. Ja 

chcę przypomnieć Państwu, że mieszkańcy tej części naszego miasta głosują w tej chwili w szatni 

orlika, w warunkach, które no są daleko poniżej takich, jakie moglibyśmy oczekiwać. Zebrania 

odbywają się na terenie parafii. I postulat świetlicy osiedlowej był przyjęty już 5 lat temu, nie-

malże dokładnie 5 lat temu, bo 13 września 2019 roku. Później zostały sprzedane działki przy ul. 

Armii Krajowej, na których budowane są budynki wielorodzinne. Tam też było mnóstwo kontro-

wersji, bo mówiono o tym, że to będą jednorodzinne, okazało się, że to będą wielorodzinne. Bar-

dzo się to nie podobało mieszkańcom. Jeszcze w kwietniu tego roku było mówione, powtarzana 

ta deklaracja o tym, że środki ze sprzedaży tych działek zostaną przeznaczone na cele osiedla. 

Tym celem osiedla wskazanym przez mieszkańców była świetlica osiedlowa. I gdyby to robić w 

takim formacie modułowym, które są realizowane w innych miastach, mamy producentów tego 

typu konstrukcji w naszym regionie i to kilku konkurencyjnych, więc z pewnością można by te 

środki spożytkować na realizację takiej inwestycji, bo faktycznie nie ma ani miejsca do 
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głosowania, ani spotkań mieszkańców, ani spotkań samorządu mieszkańców osiedla. Tak że uwa-

żam, że te 50 tys. zł powinno być przeznaczone na realizację projektu właśnie takiej świetlicy, 

skoro taka była wola i taka była deklaracja złożona mieszkańcom. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Kolejny głos, Pan radny Krzysztof Pestka.  

− Radny Krzysztof Pestka – dziękuję. Ja bym chciał ponowić swoją prośbę odnośnie głosowania 

nad zmianami budżetowymi osobno. Ze względu, przede wszystkim, na to, że większość propo-

nowanych zmian budżetowych nie... 

Przewodniczący Maciej Polasik – ja to widzę tak, że trzeba złożyć wniosek, my ten wniosek przy-

gotujemy, trzeba będzie go przegłosować. Nie ma innego wyjścia. 

− Radny Krzysztof Pestka – to prosimy o przerwę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – może jeszcze Pan radny Januszewski i wtedy Pan Burmistrz. 

Bardzo proszę. 

− Radny Zdzisław Januszewski – chciałbym kilka refleksji na kanwie finansowania zawodowej 

chojnickiej piłki nożnej. Przypominam, że to jest czterdziesty czwarty zespół polskiej piłki. 

Osiemnaście... 

Przewodniczący Maciej Polasik – ale to jest w ogóle dyskusja nie na temat, bo my dyskutujemy na 

temat dofinansowania do miejskiego stadionu MKS Chojniczanka. Miejski stadion, to nie ma... 

− Radny Zdzisław Januszewski – dokładnie o tym mówię. Chojnicki stadion... 

Przewodniczący Maciej Polasik – miejski stadion, miejski stadion. 

− Radny Zdzisław Januszewski – miejski stadion jest używany przez Chojniczankę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – również, również. 

− Radny Zdzisław Januszewski – i o tym ja mówię. I proszę nie przerywać... 

Przewodniczący Maciej Polasik – ale ja mogę Panu przerwać, jeżeli uważam, że Pan mówi nie na 

temat, tak.  

− Radny Zdzisław Januszewski – czy mogę kończyć? 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę kończyć.  

− Radny Zdzisław Januszewski – a więc przypominam, mówimy o czterdziestym czwartym miej-

scu, jaki zajmuje zespół Chojniczanka, który pracuje na stadionie, który finansujemy,  

w polskiej piłce, 18 – Ekstraklasa, 18 – I liga i II liga – 8 miejsce. I to mówię w kontekście słów, 

przecież nie mojego idola, Sławomira Nitrasa, który 27 czerwca 2024 powiedział następujące 

słowa, cytuję dokładnie: Nie będziemy finansować budowy stadionów, bo one nie służą powszech-

nemu, bo nie służą sportowi powszechnemu, tylko komercyjnemu. Koniec cytatu. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Arseniusz Finster. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – jeżeli Pan Przewodniczący i Państwo pozwolą, to rozpocząłbym 

od wniosku Pana Przewodniczącego Klubu Krzysztofa Pestki. Otóż Panie radny, to jest raczej 

niemożliwe, ponieważ uchwała dotycząca zmiany w budżecie składa się z punktów. I gdyby teraz 

robić tak, że głosujemy nad każdym punktem, to każdy punkt, który jest zmianą do budżetu byłby 
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uchwałą. To jest niewykonalne, tak się nie dzieje w żadnym samorządzie. Zmiany do budżetu są 

synchronizowane, pokazane w punktach. Ja rozumiem, że Państwo... To jest ten taki mój zarzut, 

zawsze był, że zawsze PiS jest przeciw. I teraz chciałby Pan... Uważam, że należałoby pokazać, 

za którymi punktami Państwo jesteście, to będzie odnotowane w protokole, za którymi nie jeste-

ście i wówczas jest sprawa prosta. No, przecież nie będziemy z jednej uchwały robić piętnastu 

uchwał po to, żeby głosować każdy punkt. Ja jestem zdecydowanie przeciwny. Jestem przeko-

nany też, że z punktu widzenia prawnego i organizacyjnego jest to niemożliwe. 

Jeżeli chodzi o wypowiedź Pana radnego Kamila Kaczmarka, to chciałbym Panu zakomuniko-

wać, że 100 tys. zł, o których mówimy i 3 mln na tartanie, to nie jest modernizacja stadionu, tylko 

mówiłem dzisiaj bardzo wyraźnie i przykro mi, że muszę prostować Pana po raz kolejny, my 

użytkowaliśmy nasz tartan przez 15 lat, czyli on się całkowicie zamortyzował. To nie jest inwe-

stycja modernizacyjna, tylko jest to inwestycja odtworzeniowa, tzw. reprodukcja prosta, polecam 

tutaj tę definicję w ekonomii. Natomiast 100 tys. zł na telebim, konstrukcję, telebim  

i montaż, to też nie jest modernizacja stadionu, bo ten telebim był na tym budynku i znowu będzie, 

tylko będzie inaczej zamocowany i inny telebim, bo ten się po prostu zepsuł. Gdyby zsumować 

kwoty, to ma Pan rację, natomiast nie można tutaj mówić o modernizacji, bo my nic nowego 

ponad to, co było na tym stadionie, tutaj nie pokazujemy, nie wstawiamy. 

Jeżeli chodzi o inne kwestie, które tutaj poruszył Pan Zdzisław Januszewski, to nie chciałbym się 

do nich odnosić, bo tak jak Pan Przewodniczący uznaje, że one nie są tutaj merytoryczne. 

Co do szorowarki, to to jest szorowarka do gruntownego czyszczenia powierzchni płaskich  

w szatniach i w tych powierzchniach, które nie są szatniami. Klub ChKS Kolejarz użytkuje tak 

samo jak Chojniczanka ten stadion, na tych samych zasadach i te powierzchnie powinny być 

dezynfekowane i czyszczone. I taka jest prośba do nas, żebyśmy taką szorowarkę kupili. Chodzi 

o higienę i o czystość na stadionie. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Krzysztof Pestka, proszę bardzo. 

− Radny Krzysztof Pestka – jestem świadomy, Panie Burmistrzu, tego, że rozbicie tych punktów 

jest problematyczne i wiąże się ze stworzeniem uchwały do każdego z tych punktów. Dlatego 

mój wniosek był w momencie tworzenia porządku obrad, ale no niestety skończyło się jak się 

skończyło. I rozumiem, że na przyszłość także nie ma możliwości, żeby zmiany budżetowe gło-

sować osobno? No, bo to jest absurdem, żebyśmy w tym momencie do protokołu zgłaszali, jakby 

to powiedzieć, zmiany, za którymi zagłosujemy za, a które zagłosujemy przeciw, tak że.  

Przewodniczący Maciej Polasik – czyli Panie radny, podtrzymuje Pan swój wniosek? 

− Radny Krzysztof Pestka – oczywiście, że podtrzymuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dobrze. Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – więc tak. Pierwsze, Panie Burmistrzu, ja nie jestem quasimodo, 

żeby mnie prostować. Może czasem się garbię, ale staram się utrzymywać prostą postawę  

i dziękuję, jeśli będzie mi Pan zwracał uwagę, jeśli jest inaczej. Natomiast modernizacja, za Wi-

kipedią, unowocześnienie, uwspółcześnienie produktu, trwałe ulepszenie na przykład istnieją-

cego obiektu budowlanego, prowadzące do zwiększenia jego wartości użytkowej. Przed chwilą 

Pan opisywał, że będzie nowa rama i będzie ona zbudowana w inny sposób, będzie to unowocze-

śnienie. Sam telebim też będzie pewnie o lepszych, a nie gorszych parametrach, więc będzie to 

dokładnie modernizacja. Poza tym mówiłem o modernizacji stadionu – 14,5 mln, bo to nie było 

odtwarzanie oświetlenia, które już było, to nie było odtwarzanie nagłośnienia, to nie było odtwa-

rzanie jeden do jednego podgrzewanej murawy, to nie było odtwarzanie zadaszenia, które już 

funkcjonowało. To wszystko było modernizacją już istniejącego stadionu i fajnie by było, gdy-

byśmy darowali sobie jakieś uszczypliwości dotyczące słówek, a skupili się na merytorycznej 

dyskusji i rozmowie. A tego typu zwroty, korygowanie i tak dalej, to są zaczepki, które nie godzą 

z zajmowanym stanowiskiem. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Maciej Polasik – nie chciałbym, żeby... Panie Burmistrzu, no tutaj ta interakcja 

stała się zbyt dwustronna, ale bardzo proszę. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – bardzo proszę, żeby Pan niepełnosprawnych pozostawił w spo-

koju. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję, kończę. Jeszcze Pan radny Tobolski, bardzo proszę. 

− Radny Patryk Tobolski – na pewno Rada, no z tego co się orientuję, zgodzi się na zmianę  

w tym budżecie. Chciałbym wnieść do Pana Burmistrza o taką kwestię odnośnie tartanu. Na me-

czach tartan jest zabezpieczany takimi matami ochronnymi, gdzie przychodzą piłkarze. Czy takie 

maty są rozkładane na treningach? Bo z tego, co się zorientowałem, to chyba nie. I może też tartan 

zostaje przez to uszkodzony. Czy byłaby możliwość rozkładania takich mat w przejściach, gdzie 

piłkarze przechodzą, żeby ten nowy tartan zabezpieczyć w jakiś sensowny sposób? 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan Burmistrz, bardzo proszę. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – przekażę Pana uwagę Panu […], szefowi sekcji lekkoatletycznej. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. 5 minut przerwy w celu przygotowania wniosku. 

/po przerwie/ 

Przewodniczący Maciej Polasik – stwierdzam, że po przerwie na sali jest 19 radnych, tak jak to 

miało miejsce przed przerwą. Tak że mamy quorum. I przystępujemy do głosowania nad wnioskiem 

Pana radnego Krzysztofa Pestki. Wniosek jest o głosowanie każdej proponowanej zmiany w budżecie 

Gminy Miejskiej Chojnice na 2024 rok jako oddzielnych punktów. 

Przystąpiono do głosowania wniosku radnego Krzysztofa Pestki. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 8 

przeciw  – 10 

wstrzymujących się  – 1 

Wniosek o głosowanie każdej proponowanej zmiany w budżecie Gminy Miejskiej Chojnice na 

2024 rok jako oddzielnych punktów został odrzucony. 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do głosowania nad uchwałą w punkcie dziesiątym, 

w całości. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/32/24 w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej 

Chojnice na 2024 r. z autopoprawką. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 11 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 8 

Uchwała Nr III/32/24 w sprawie zmian w budżecie Gminy Miejskiej Chojnice na 2024 r. została 

podjęta i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 11 
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Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej pro-

gnozy finansowej na lata 2024 – 2042 (str. 31 w biuletynie) z autopoprawką – autopoprawka stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  

Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

− Skarbnik Miasta Wioletta Szreder – jeżeli chodzi o wieloletnią prognozę finansową, zmienił 

się jedynie załącznik nr 1, który jest wynikiem zmian w budżecie, czyli zmianie uległy pozycje 

dochodów i wydatków w związku ze zmianami w budżecie. Czy ktoś ma jakieś pytania? 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/33/24 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy fi-

nansowej na lata 2024 – 2042 z autopoprawką. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 12 

przeciw  – 5 

wstrzymujących się  – 2 

Uchwała Nr III/33/24 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024 – 2042 

została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 12 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporzą-

dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przy ulicy Grunowo  

w Chojnicach (str. 53 w biuletynie). 

Nie ma chętnych do dyskusji w tym punkcie. Przystępujemy do... Bogdan Kuffel, bardzo proszę, 

Panie radny. 

− Radny Bogdan Kuffel – Panie Przewodniczący, zgodnie z tym, co zgłosiłem i zostało zapisane, 

pytają się właśnie radni przy tym remoncie tam, na tej ulicy Grunowo, mówią, że zmniejszyła się 

ilość miejsc parkingowych. Ile w tym jest prawdy? Jeżeli można, to... czy to nie jest niemeryto-

rycznie w tym temacie odnośnie zagospodarowania przestrzennego. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Panie Burmistrzu. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – takie wrażenie mogą odnieść mieszkańcy, ponieważ my budując 

właściwie, bo to nie jest remont czy modernizacja, nowe stare Grunowo wykorzystujemy ulicę z 

polbruku, na którą skierowaliśmy ruch, z którego korzysta firma Drew-Trans i firma Bagietka. I 

w tym momencie, żeby umożliwić przejazd tych samochodów, wykluczyliśmy możliwość parko-

wania wzdłużnego na tej ulicy. Po wybudowaniu Grunowa, na którym powstaną nowe miejsca 

parkingowe, ta możliwość parkowania wzdłużnego zostanie przywrócona, czyli per saldo po za-

kończeniu zadania inwestycyjnego liczba miejsc parkingowych wzrośnie. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Do głosu zgłosił się również Pan radny Kamil 

Kaczmarek. Bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – w kontekście właśnie opracowania tego planu też pytanie od jed-

nego z mieszkańców, czy planowane jest zbycie działek należących do miasta w obrębie tego 

planu? Chodzi o tereny zielone na tyłach jednego z przedsiębiorców. Czy trwają jakieś rozmowy? 

Czy takie zbycie działki jest planowane? 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę o odpowiedź. Kto będzie odpowiadał? 
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− Burmistrz Arseniusz Finster – ja odpowiem. Nie planujemy zbycia, natomiast jeżeli w tej części 

zielonej, przy zachowaniu powierzchni biologicznie czynnej, będzie można wykonać dodatkowe 

parkingi dla pracowników Bagietki i Drew-Transu, to mamy dwie możliwości, alternatywę – albo 

użyczymy tego terenu, tak jak to w kilku już przypadkach w Chojnicach realizowaliśmy, albo ten 

teren sprzedamy. Ale byłbym daleki od sprzedawania, lepiej użyczyć z nakładami ewentualnie 

tych, którzy z tego parkingu będą korzystać. Te firmy się powiększają. Generalnie są w takiej 

części miasta, w której ich rozwój kubaturowy jest realizowany na działkach, których są właści-

cielami. Firma Bagietka zainwestowała w, moim zdaniem, ultranowoczesną piekarnię czy firmę 

produkującą słodycze, powiedzmy ogólnie, firma Drew-Trans też się rozwija i to budzi naszą 

radość i szacunek, dlatego chcemy z tymi firmami współpracować. I jeżeli, tak jak podkreślam, z 

zachowaniem powierzchni biologicznie czynnych będzie można tam kilka miejsc parkingowych, 

czy kilkanaście ulokować, to uczynimy to na zasadzie użyczenia, a nie sprzedaży. 

Przewodniczący Maciej Polasik – nie ma pytań. Dziękuję bardzo. Przystępujemy do głosowania 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/34/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miej-

scowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przy ulicy Grunowo w Chojnicach. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr III/34/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospoda-

rowania przestrzennego terenu przy ulicy Grunowo w Chojnicach została podjęta stanowi za-

łącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 13 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały zmieniającej Uchwałę  

Nr LX/739/23 Rady Miejskiej w Chojnicach z dnia 20 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia pro-

gramu współpracy Gminy Miejskiej Chojnice w 2024 roku z organizacjami pozarządowymi i pod-

miotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (str. 56 w biuletynie) z uzupełnieniem do uzasadnienia projektu 

uchwały – uzupełnienie do uzasadnienia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Pytań nie ma? Nie ma. Dobrze.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/35/24 zmieniającą Uchwałę Nr LX/739/23 Rady 

Miejskiej w Chojnicach z dnia 20 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 

Miejskiej Chojnice w 2024 roku z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 16 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 3 

Uchwała Nr III/35/24 zmieniająca Uchwałę Nr LX/739/23 Rady Miejskiej w Chojnicach  

z dnia 20 listopada 2023 r. w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Miejskiej Choj-

nice w 2024 roku z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie została 

podjęta i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 14 
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Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 

(str. 57 w biuletynie). 

Są pytania dotyczące tego punktu? Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/36/24 w sprawie nabycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr III/36/24 w sprawie nabycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik nr 

10 do protokołu. 

Ad. 15 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości 

(str. 59 w biuletynie). 

Czy są pytania w tej sprawie? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/37/24 w sprawie nabycia nieruchomości.  

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr III/37/24 w sprawie nabycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik nr 

11 do protokołu. 

Ad. 16 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

(str. 61 w biuletynie). 

Czy są pytania dotyczące tej kwestii? Głosujemy.  

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/38/24 w sprawie zbycia. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 14 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 5 

Uchwała Nr III/38/24 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik nr 12 

do protokołu. 

Ad. 17 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

(str. 63 w biuletynie).  

Czy są pytania na ten temat? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/39/24 w sprawie zbycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 
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wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr III/39/24 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik nr 13 

do protokołu. 

Ad. 18 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

(str. 65 w biuletynie). 

Ktoś ma jakieś uwagi, pytania dotyczące tego punktu? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/40/24 w sprawie zbycia nieruchomości. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr III/40/24 w sprawie zbycia nieruchomości została podjęta i stanowi załącznik  

nr 14 do protokołu. 

Ad. 19 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego 

tekstu uchwały w sprawie utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego na terenie Gminy Miejskiej 

Chojnice (str. 67 w biuletynie). 

Są pytania? Bardzo proszę głosujemy. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/41/24 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego na terenie Gminy Miejskiej Chojnice. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr III/41/24 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie utworzenia 

Placówki Wsparcia Dziennego na terenie Gminy Miejskiej Chojnice została podjęta i stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad. 20 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego 

tekstu uchwały w sprawie utworzenia Punktu Opieki Dziennej dla Osób Niesamodzielnych na terenie 

Gminy Miejskiej Chojnice (str. 71 w biuletynie). 

Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą Nr III/42/24 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie utworzenia Punktu Opieki Dziennej dla Osób Niesamodzielnych na terenie 

Gminy Miejskiej Chojnice. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 
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Uchwała Nr III/42/24 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie utworzenia 

Punktu Opieki Dziennej dla Osób Niesamodzielnych na terenie Gminy Miejskiej Chojnice zo-

stała podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. 20a 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wyboru 

Zastępcy Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkanio-

wej – projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Głosujemy. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą III/43/24 w sprawie zatwierdzenia wyboru Zastępcy Prze-

wodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr III/43/24 w sprawie zatwierdzenia wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji 

Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej została podjęta i stanowi za-

łącznik nr 18 do protokołu. 

Ad. 20b 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składów 

osobowych komisji stałych Rady Miejskiej – projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przed przystąpieniem do głosowania zapytamy się radnych, czy wyrażają zgodę na kandydowanie. 

Komisja Budżetu i Rynku Pracy. Pan radny Kamil Kaczmarek wyraża zgodę? 

− Radny Kamil Kaczmarek – wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Krzysztof Pestka wyraża zgodę? 

− Radny Krzysztof Pestka – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunal-

nej i Mieszkaniowej. Pan radny Krzysztof Pestka wyraża zgodę? 

− Radny Krzysztof Pestka – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Patryk Tobolski wyraża zgodę? 

− Radny Patryk Tobolski – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Komisja ds. Społecznych. Pani radna Magdalena Ka-

mińska wyraża zgodę? 

− Radna Magdalena Kamińska – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Mateusz Wróblewski wyraża zgodę? 

− Radny Mateusz Wróblewski – tak, wyrażam zgodę. 
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Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Komisja Edukacji. Pani radna Magdalena Ka-

mińska wyraża zgodę? 

− Radna Magdalena Kamińska – wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Patryk Tobolski wyraża zgodę? 

− Radny Patryk Tobolski – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Komisja Kultury i Sportu. Pan radny Zdzisław Janu-

szewski wyraża zgodę? 

− Radny Zdzisław Januszewski – tak, wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Mateusz Wróblewski wyraża zgodę? 

− Radny Mateusz Wróblewski – tak, wyrażam zgodę 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Przystępujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą III/44/24 w sprawie uzupełnienia składów osobowych ko-

misji stałych Rady Miejskiej. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 19 

przeciw  – 0 

wstrzymujących się  – 0 

Uchwała Nr III/44/24 w sprawie uzupełnienia składów osobowych komisji stałych Rady Miej-

skiej została podjęta i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad. 20c 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  

z dnia 1 sierpnia 2024 r. na Burmistrza Miasta Chojnice – projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 

do protokołu. 

Czy ktoś w tej sprawie chciałby zabrać głos? Pan radny Kamil Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Chciałbym złożyć wniosek 

formalny o cofnięcie tego wniosku do opracowania w komisji. Uzasadniam to tym, o czym mówił 

kolega radny Zdzisław Januszewski, nie zostały rozpatrzone w toku prac komisji, które są do-

stępne na stronie BIP, zupełnie podstawowe dokumenty, które komisja powinna wziąć pod 

uwagę. Stąd też ten wniosek, który pewnie mój kolega klubowy rozwinie. To jest w trybie art. 45 

pkt 1 tiret 7 – odesłanie projektu uchwały do komisji. 

Przewodniczący Maciej Polasik – trzeba chwilę poczekać, my musimy ten wniosek przygotować. 

To minutę potrwa. 

Przystępujemy do głosowania wniosku Pana radnego Kamila Kaczmarka. Wniosek o odesłanie pro-

jektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 1 sierpnia 2024 roku na Burmistrza Miasta Choj-

nice do komisji. 

Przystąpiono do głosowania wniosku radnego Kamila Kaczmarka. 

liczba oddanych głosów  – 19 

za  – 7 
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przeciw  – 11 

wstrzymujących się  – 1 

Wniosek o odesłanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 1 sierpnia 2024 

roku na Burmistrza Miasta Chojnice do komisji został odrzucony. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Panie radny Januszewski, o zabranie głosu. 

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Szkoda, że ten wniosek 

nie przeszedł, ale pozostaje ciągle aktualne moje pytanie, czy komisja, czy Przewodnicząca Ko-

misji wystąpiła do Rady Powiatu bądź Starosty o przekazanie pisma OR.033.23.24 Pana Burmi-

strza Miasta Chojnice do Przewodniczącego Rady Powiatu, Starosty Chojnickiego i Rady Po-

wiatu Chojnickiego. Czy o to pismo wystąpiliście? I czy otrzymaliście oczywiście zwrot? Bo to 

jest podstawowy dokument, którego dotyczyła skarga. To, zanim przejdę do dalszej wypowiedzi, 

to prosiłbym o odpowiedź. 

Przewodniczący Maciej Polasik – kolejną osobą... 

− Radny Zdzisław Januszewski – ale, Panie Przewodniczący… 

Przewodniczący Maciej Polasik – myślałem, że Pan radny skończył już. 

− Radny Zdzisław Januszewski – czekam na odpowiedź po prostu. 

Przewodniczący Maciej Polasik – no ale kolejna była Pani radna Osowicka. Chyba że, bardzo pro-

szę, Pani radna chciałaby poza kolejnością... 

− Radna Iwona Skocka – komisja zapoznała się z opinią prawną radcy prawnego Urzędu Miasta 

i wyjaśnień oczywiście Burmistrza. Na tym bazowała komisja przede wszystkim i komisja wy-

dała... Na podstawie upoważnień przez członków komisji, jako przewodnicząca wydałam stano-

wisko w sprawie, które zostało oczywiście przegłosowane, tak jak Pan wie, i oczywiście skarga 

została uznana za bezzasadną. To wszystko, dziękuję. 

[wypowiedź radnego Zdzisława Januszewskiego poza mikrofonem] 

− Radna Iwona Skocka – odpowiedziałam. Zapoznaliśmy się na podstawie opinii... 

[wypowiedź radnego Zdzisława Januszewskiego poza mikrofonem] 

− Radna Iwona Skocka – ale wie Pan co? Nie chciałabym tak piłki odbijać, bo to jest niekulturalne. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę przestrzegać, bo nie będzie tego w protokole, tak 

że... 

− Radna Iwona Skocka – bardzo też mnie zastanawia Pana stanowisko w tej sprawie z tego 

względu, że ani w jednym z czterech posiedzeń Pan nie uczestniczył. Dlatego też nie zna Pan, nie 

zapoznał Pan się na pewno z opiniami prawnymi, które były przedstawione. Zapoznał Pan się z 

tymi opiniami prawnymi? 

[wypowiedź radnego Zdzisława Januszewskiego poza mikrofonem] 

− Radna Iwona Skocka – dobrze. Czyli ja już skończyłam. Dziękuję. Ja już swoje powiedziałam. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę, Panie radny Januszewski. Do mikrofonu. 
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− Radny Zdzisław Januszewski – nie będę polemizował z rzeczami nieistotnymi w tej sprawie. 

Natomiast pytanie było jasne, czy Pani jako Przewodnicząca dopełniła obowiązku i wystąpiła  

o podstawowe pismo w tej sprawie, którego dotyczyła skarga. Czy wystąpiła Pani do Starosty 

bądź Przewodniczącego Rady Powiatu, by uzyskać ten dokument? Tak lub nie? No nie potrzeba 

więc więcej tu. To pytanie moje jest bardzo proste. 

− Radna Iwona Skocka – Drogi Panie, twierdzi Pan, że to było moim obowiązkiem. Jeżeli chodzi 

o posiłkowanie się takimi rzeczami, to uważam, że my skupiliśmy się na opinii prawnej przede 

wszystkim naszego radcy prawnego. W tej chwili może Panu nawet udzielić informacji, bo jest 

na tej sali, tak że odsyłam do naszego radcy prawnego z kwestią wszystkich pytań. Ja uważam, 

że nie miałam takiego obowiązku. To jest moja krótka odpowiedź. Dziękuję. 

− Radny Zdzisław Januszewski – to nie jest dyskusja na temat moich i Pani obowiązków, lecz to 

jest pytanie przed głosowaniem, w którym ja muszę w sumieniu dokonać, czy... Tak lub nie, czy 

komisja, czy Pani wystąpiła do... To jest tak trudne? Czy Pani wystąpiła do Przewodniczącego 

Rady Powiatu bądź Starosty o przedmiotowe pismo, którego dotyczy skarga? Tak lub nie. 

[wypowiedź radnej Iwony Skockiej poza mikrofonem] 

− Radny Zdzisław Januszewski – dziękuję bardzo. I to jest dla mnie odpowiedź. Kontynuując, 

przypomina mi się scena Barei w szatni z filmu – wybieramy sobie ten dokument, który nam jest 

bardziej potrzebny i co Pan nam zrobisz?  

Proszę Panią, odpowiedź, na której pracowała komisja, nie dotyczyła tego pisma, dotyczyła ja-

kiegoś listu otwartego. Nie skorzystała Pani z możliwości wycofania autopoprawką. Ja nie mam... 

Po prostu proponuję scenariusz do filmu Barei kolejny. Tego po prostu w pełnym, ukwieconym 

zwrotami przejrzystość, demokracja, praworządność, w protokołach komisji tego po prostu nie 

ma. Proszę Panią, jeżeli komisja mówi, że to jest sprawa prywatna, to już sam pan autor listu, Pan 

Burmistrz zaprzecza temu stawiając wpis, nadając pismu bieg służbowy i numer sprawy, numer 

listu i zaczynając list „ja, Burmistrz”. W tym momencie przestała to być sprawa prywatna. Nie 

dość tego, powiem Pani, że w tym momencie nastąpiło, moim zdaniem – moim zdaniem, bo nie 

jestem sędzią ani komisją – moim zdaniem nastąpiło przekroczenie obowiązków Burmistrza, bo 

to on powinien wystąpić do sądu, a nie wcielać się w rolę prokuratora i sędziego jednocześnie. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Kolejna osoba w tym temacie, Pani radna Ma-

rzenna Osowicka. 

− Radna Marzenna Osowicka – ja również chciałabym podzielić się identyczną refleksją, jak mój 

kolega radny Zdzisław Januszewski, który poruszył kwestię formalną, a więc dotyczącą tego, że 

komisja obradowała nad zupełnie innym pismem, niż dotyczyła to skarga Pani Daleckiej, ponie-

waż rzeczywiście znaleźliśmy w dokumentach, które otrzymali członkowie komisji, tylko list 

otwarty Pana Burmistrza. To nie było to samo pismo, do którego odniosła się Pani Dalecka. I ja 

chętnie przeczytam właśnie skargę Pana Burmistrza na Panią... 

Przewodniczący Maciej Polasik – ona jest znana. 

− Radna Marzenna Osowicka – ale przez kogo jest znana, Panie Przewodniczący, skoro komisja 

obradowała nad listem otwartym? 

Przewodniczący Maciej Polasik – ale członkom komisji była znana, natomiast pytanie brzmiało, 

czy się zwróciła do Pana Starosty o... Takie było pytanie. No nie zwróciła się, natomiast te skargi, 

wersje jednej strony i drugiej strony nam wszystkim były znane. 
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− Radna Marzenna Osowicka – Panie Przewodniczący, nie ma w dokumentacji komisji skargi 

Pana Burmistrza, wysłanej dnia 28 czerwca 2024 roku do Rady Powiatu. Nie ma w dokumentacji 

komisji tejże właśnie skargi Pana Burmistrza, która została odczytana przez Przewodniczącego 

Rady Powiatu Pana Skórczewskiego. I to jest totalny chaos, i to jest po prostu świadectwem też, 

tak jak mój kolega stwierdził, Pan Burmistrz kierując swoją skargę do Rady Powiatu, opatrzył tę 

skargę pieczątkami Urzędu Miejskiego, swojej funkcji burmistrza oraz nadał numer sprawie, nu-

mer urzędowy sprawy Wydziału Organizacyjnego. Czyli to nie była prywatna skarga Pana Bur-

mistrza, lecz oficjalna. Druga rzecz, no więc właśnie, ponieważ takie pismo oficjalne poszło, Pani 

Dalecka miała pełne uzasadnienie by się skarżyć, ponieważ Pan Burmistrz nadużył swojego sta-

nowiska. A po drugie, Pan Burmistrz podważył autorytet i naruszył wizerunek publiczny radnej 

Daleckiej. To było bardzo traumatyczne przeżycie dla Pani Daleckiej, kiedy tego typu właśnie 

pismo oficjalne zostało odczytane publicznie, pismo, w którym właśnie Pan Burmistrz domaga 

się, żeby zdyscyplinować Panią Dalecką. I to jest niepojęte dla mnie, że... Sekundeczkę. Dobrze. 

Pozwalam sobie również zadać pytanie. Czy, skoro Pan Burmistrz skarży się oficjalnie do Rady 

Powiatu, dlaczego komisja uznaje Pani Daleckiej skargę do Rady Miejskiej za niezasadną, kiedy 

sytuacja jest totalnie analogiczna? Komisja nie pozwala Pani Daleckiej złożyć skargi i dla mnie 

to jest po prostu jawna dyskryminacja. Pan Burmistrz ma większe prawa niż Pani radna Dalecka. 

Zastanawiam się wręcz, czy to też nie jest jawna dyskryminacja kobiet, kiedy mężczyźnie przy-

znaje się większe prawa, a jest ona ośmieszona, upokorzona na forum Rady Powiatu. Jest to go-

dzenie w jej dobre imię, a więc naruszanie jej praw. Czyli Pani Dalecka słusznie zarzuca, że 

złamana została praworządność w potraktowaniu jej, a także jej interes osobisty. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan radny Kamil Kaczmarek. 

− Radny Kamil Kaczmarek – mi jest bardzo niezręcznie dyskutować o sprawach, które tak na-

prawdę bardzo mało interesują mieszkańców naszego miasta. Bo tak naprawdę dotyczą dwóch 

osób – jednej osoby urażonej i drugiej osoby urażonej. Nawet bym w te kwestie płci nie wchodził 

za bardzo, natomiast jest jedna zasadnicza różnica – jedna osoba występuje z całym aparatem 

władzy, z całym aparatem prawno-administracyjnym za swoimi plecami, a druga osoba jest za-

skakiwana w trakcie posiedzenia Rady Powiatu oskarżeniami, jakie są wobec tej osoby kiero-

wane. Co więcej, jest to Rada Powiatu, w trakcie której miano dyskutować sprawę tak zwanego, 

czy tak nazywanego „szybkiego Genka”, który przyznał się do aktów złodziejstwa trwających 

przez wiele miesięcy. A tak się akurat składa, że kandydował z komitetu wspieranego przez obec-

nego tutaj Pana Burmistrza i osoby, która kierowała swój list do Przewodniczącego Powiatu. Co 

więcej, i to w ogóle dla mnie nie jest zabawne, wbrew praktyce, która jest stosowana zarówno w 

naszym samorządzie, jak w samorządzie powiatowym, treść tego listu nie została przesłana rad-

nym przed sesją i do czasu odbycia się sesji była… [nie słychać części wypowiedzi radnego Ka-

mila Kaczmarka] Nie trafiła do skrzynek, dopiero w trakcie sesji Rady Powiatu trafiła do radnych. 

[nie słychać części wypowiedzi radnego Kamila Kaczmarka] Wobec mnie też kierowano telefony 

do szefostwa, przyjaciół, duchownych z próbą wywarcia na mnie nacisków, wpływów. O siłow-

nikach możecie Państwo poczytać, o siłownikach władzy możecie Państwo poczytać na blogach 

działaczy społecznych funkcjonujących w naszym mieście. Ale zupełnie mnie nie dziwi, że Pań-

stwo odrzucą oczywiście tę skargę jako bezzasadną i to odrzucą bez rozpatrywania jej w tych 

kwestiach merytorycznych, formalnych. Najpierw była odrzucona z powodu braku podanego ad-

resu, chociaż ten adres służył do analizowania wysokości podatku od nieruchomości i był anali-

zowany w kampanii wyborczej, był analizowany na sesji już obecnej Rady Miejskiej i był dosko-

nale wszystkim znany. W momencie, kiedy okazało się, że ten wniosek jest o adres uzupełniony 

twierdzono, że nie trafił do systemu informatycznego, że najpierw musi Przewodniczący zdecy-

dować, co z tym wnioskiem się stanie, później musiała być nowa analiza prawna. Później okazuje 

się, że sam dokument nie jest analizowany, tylko jest analizowany dokument, który trafił w prze-

strzeń publiczną i był formą złagodzoną, próbą nawiązania dialogu, próbą złagodzenia tych szy-

kan, moim zdaniem, i mówię to głośno i wyraźnie, które moim zdaniem pojawiły się w tym liście, 

który był skierowany do Pana Przewodniczącego Roberta Skórczewskiego, do którego 
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zadzwoniłem poszukując dialogu i zapytałem, jak się czuje mężczyzna, który odczytuje takie pi-

smo, które uderza w dobre imię koleżanki radnej. I on mi powiedział, że się czuł nie najlepiej, ale 

miał taki obowiązek, musiał. Przywołałem mu sytuację analogiczną. Było pismo na poprzedniej 

sesji Rady Miejskiej od Pana Starosty skierowane do pana, do rady, czy też do Pana Burmistrza, 

i to pismo dotyczyło budynków za szkołą medyczną i ono nie było odczytywane w całości przez 

Pana Przewodniczącego Rady Miasta. Różnica drobna jest taka, że i Pan Przewodniczący Polasik, 

i Pan Przewodniczący Skórczewski mogą sobie odczytać, co sobie tylko życzą, ale nie muszą. I 

taka była też odpowiedź Pana Przewodniczącego Roberta Skórczewskiego, którego, później ma-

jąc okazję spotkać, zapytałem – Panie Przewodniczący, obiecywał mi Pan dokument, czy prze-

pisy, które zobowiązywały Pana do odczytania tego pisma, a przedstawił mi Pan tylko przepisy, 

które pozwalały Panu na odczytanie. To są dwie różne rzeczywistości. I to była sesja, w trakcie 

której, uwaga, drodzy Państwo, stanowiska Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu został pozba-

wiony ktoś, kto jest złodziejem, który kradł, okradał swoich klientów, tych ludzi, dzięki którym 

zarabiał na życie. I nie dyskutowano tam o tej sprawie, bo nie było pisma od… [nie słychać części 

wypowiedzi radnego Kamila Kaczmarka] Nie było propozycji działań od Starosty…. [nie słychać 

części wypowiedzi radnego Kamila Kaczmarka] Odpytywałem, ankietowałem mieszkańców na-

szego powiatu, czy są świadomi, że ten człowiek dalej pełni swój mandat, mandat uzyskany za 

poparciem autora tego listu, szkalującego radną Dalecką, Arseniusza Finstera, kolegi z jednej listy 

sojuszniczej, bliźniaczej, tylko że do Rady Powiatu. I okazuje się, że większość osób nie jest 

świadoma, że ta osoba ciągle jest radnym powiatowym, a straciła tylko stanowisko wiceprzewod-

niczącego.  

I mam wrażenie, że była to zasłona dymna, nie tylko chęć odreagowania swoich jakichś negatyw-

nych emocji wobec radnej Mirosławy Daleckiej, ale też chęć zatuszowania prawdziwego skan-

dalu i prawdziwego zagrożenia dla utraty mandatu. Bo Pan Burmistrz kolejny raz tutaj odwoływał 

się do tego, że w trosce o to, żeby mogła sprawować, i tutaj próba perswazji, żeby wycofała te 

swoje oskarżenia, to wtedy będzie mogła dalej sprawować mandat radnej powiatowej. A tu mamy 

człowieka, który się przyznał, że kradł niemałe sumy na przestrzeni wielu miesięcy  

i o tym milczymy jako samorząd. Tutaj nie ma pism oburzenia od Pana Burmistrza, który tę osobę 

wciągnął do powiatu, ale troska o to, żeby radna opozycyjna, która parę gorzkich słów nieraz 

napisała, została szkalowana, została deprecjonowana w oczach koleżanek i kolegów radnych, i 

opinii publicznej. 

Wiem, że zagłosuje większość za tym, żeby tę skargę na Pana Burmistrza, który zatytułował swój 

list do Przewodniczącego Rady Powiatu jako Burmistrz, z pieczęcią urzędową i rozpoczynając 

„jako Burmistrz”, czyli używa całego aparatu władzy do tego, żeby szkalować rywala politycz-

nego, a w samorządzie powinniśmy współpracować, nie zwalczać siebie nawzajem. Odrzucając 

tę skargę postąpicie tak naprawdę dobrze dla nas, opozycji. Źle dla reprezentantki naszego ugru-

powania, ale dobrze dla nas jako opozycji. Umniejszycie znaczenie rady, w której to wy macie 

większość. Zbywacie tym samym kolejne kompetencje i nie dziwię się, że klub Burmistrza wier-

nie go broni, ale dziwi, ale jednocześnie też cieszy mnie to, że te działania bierze na swoje barki 

polityczne również Platforma Obywatelska. Wyborcy będą pamiętać, że nie jesteście alternatywą, 

ale spoiwem tego układu, który nie potrafi uszanować osób mających inne zdanie. Pokazujecie 

także obywatelom ostentacyjnie i po raz kolejny, że możecie każdego, kogo tylko chcecie, po-

traktować przemocowo, i przykładów tego mieliśmy bardzo wiele, i będę do nich bardzo chętnie 

wracał, a osoba opluta może się co najwyżej obetrzeć z plwocin, które spływają po jej twarzy. To 

dobrze, żeby mieszkańcy znali swoje miejsce i nie podnosili za wysoko głowy, bo wiadomo prze-

cież, że kto się wychyli jest niszczony. I dobrze, że o tym przypominacie. Burmistrz może zajmie 

się rosnącymi kosztami obsługi długu, przestanie marnować wielomilionowe przyznane dotacje 

albo obejmie rzetelnym nadzorem przeprowadzane inwestycje. A kiedy obywatel zapomina kto 

tu rządzić, trzeba dzwonić po małżonkach, szefach, przyjaciołach politycznych oponentów, by 

ich poniżyć, zastraszyć, opluć. Dużo wygodniej wysłać list do zaprzyjaźnionego przewodniczą-

cego, ten brudną robotę wykonuje bez zbędnego zastanowienia. Zastraszacie też Państwo taką 

decyzją własne szeregi pracowników administracji i placówek podległych ratuszowi, pokazując, 

że są osoby wyjęte spod nadzoru, którym wolno dużo więcej, poza jakimikolwiek zasadami. 
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Okazujecie, podkreślacie bezkarność władzy, ale pamiętajcie, że władza deprawuje, a władza ab-

solutna deprawuje absolutnie i błyskawicznie. Okażecie takim głosowaniem brak szacunku jed-

nocześnie kulturze politycznej i kobietom, pokazując, jak mocne jest wasze przywiązanie do tego, 

żeby chronić swoich. Pokazujecie jaskrawie bezkarność układu władzy, w którym w trakcie sesji 

odczytuje się list o radnej, która nie podoba się Burmistrzowi, a milczy jednocześnie o złodziej-

stwie „szybkiego Genka”. Piętnuje się kobietę,  

a chroni złodzieja, bo wszedł do rady z poparciem Arseniusza Finstera i reprezentuje bliźniaczą 

koalicję w Radzie Powiatu. Udowadniacie moją tezę, że tworzycie w samorządzie dyktaturę 

większości. Nie mają znaczenia fakty, ale układy. Nie rozstrzygamy tutaj w ogóle o racji, ale 

chronicie swoich, a arytmetyka daje wam takie prawo i skrzętnie z niego korzystacie. Ale zosta-

niecie z tego przez wyborców surowo rozliczeni. Odrzucając ponownie skargę pod pretekstem 

kruczków prawnych udowodnicie Państwo, że merytorycznie Burmistrz jest nie do obrony, nie 

podejmujecie jej w ogóle. Popełnił, kolokwialnie mówiąc, wielki nietakt wobec radnej powiato-

wej, cieszącej się powszechnym szacunkiem za swoje zaangażowanie, za wartości, których broni 

i za swoją pracowitość. Z punktu widzenia interesów politycznych naszego ugrupowania odrzuć-

cie skargę i udawajcie, że wasza ryba choć brzydko pachnie, ale, jak mawia Ryszard Petru, wcale 

głowa nie psuje się od góry. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. To jest aktualne? Bo już głos był zabrany, myślałem, 

że już... Dobrze. Proszę bardzo. 

− Radna Marzenna Osowicka – Panie Przewodniczący, dla dopełnienia bardzo ostrych słów mo-

jego kolegi Kamila Kaczmarka, ale jednak prawdziwych, obiektywnych, ponieważ to, co się wy-

darzyło na forum Rady Powiatu, a potem podczas posiedzeń naszej Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji, to jest po prostu obraza, obraza dla praworządności, obraza dla jawności, no  

a przede wszystkim dla interesu i wizerunku radnej. Obawiam się, że została poprzez takie dzia-

łania, czyli wybór Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która zdała się całkowicie na opinię 

prawną Sekretarza Urzędu i nie próbowała dociekać, jak było naprawdę, obawiam się, że jednak 

w sposób dość przykry została podważona, zostały podważone kompetencje tejże komisji. Jeżeli 

komisja rzeczywiście nie pochyla się nad istotą sprawy, a decyduje się przyjąć opinię prawną, no 

i tutaj też poddaję pod wątpliwość samą opinię prawną Sekretarza Urzędu, ponieważ procedo-

wana była, została przedstawiona członkom komisji bez tekstu źródłowego. 

Pozwolę sobie teraz odczytać pismo Pana Burmistrza, żeby jednak wszyscy się zapoznali, bo, jak 

się okazuje, nikt do tego źródła nie dotarł. Szanowny Panie Przewodniczący... 

Przewodniczący Maciej Polasik – przepraszam bardzo, Pani radna, oczywiście będzie mogła Pani 

przeczytać to, żeby dotarł do wszystkich, ale proszę nie uogólniać, że do nikogo nie dotarło, tak? Tak 

że bardzo proszę przeczytać to pismo, żeby no stało się zadość, tak? I myślę, że to już będzie ostatni 

akt przed głosowaniem. 

− Radna Marzenna Osowicka – dziękuję, Panie Przewodniczący, za obiektywizm.  

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Starosto, Szanowni Radni. Jako Burmistrz 

Miasta Chojnice zwracam się do Rady Powiatu z apelem, aby wpłynęła i poprosiła Panią radną 

powiatową Mirosławę Dalecką, by poczyniła czynności prawne wobec zdarzeń, które opisuje na 

swoim profilu na portalu społecznościowym Facebook. Jako osoba, która jest bohaterem wypo-

wiedzi Pani radnej, pragnę ustąpić pierwszeństwa w tych czynnościach autorowi tych wypowie-

dzi, a będąc mężczyzną daję w tym względzie pierwszeństwo kobiecie. Podnoszony przeze mnie 

problem dotyczy treści zamieszczonych przez Panią radną Dalecką pt. „To już 5 lat jak próbo-

wano mnie wyeliminować z polityki lokalnej”. Pragnę uzasadnić moją prośbę, którą kieruję do 

Wysokiej Rady.  

Pięć lat temu złożyłem akt oskarżenia w trybie prywatnoskargowym przeciwko Pani radnej Mi-

rosławie Daleckiej o czyn z art. 212 § 2 kodeksu karnego i 216 § 2 kodeksu karnego. Akt oskar-

żenia dotyczył wpisów, które Pani radna zamieściła w internecie, nazywając mnie, cytuję: 
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„Najjaśniejszych cham i damski bokser wynagradza sługusów”. Akt oskarżenia na prośbę posła 

Aleksandra Mrówczyńskiego wycofałem. Po pięciu latach od tego zdarzenia Pani radna Dalecka 

oskarża mnie, że próbowałem ją wyeliminować z lokalnej polityki. Pani radna twierdzi, że współ-

pracowałem z zaprzyjaźnioną prokuraturą w poszukiwaniu tzw. przysłowiowego haka. Jest to 

oskarżenie nie tylko mojej osoby, ale również prokuratury. Najistotniejsze jest jednak to, że Pani 

Dalecka twierdzi, iż posiada dowody na nikczemne moje działania. Cytuję: „Niestety teraz mam 

dowód na to, kto i w jaki sposób niszczy uczciwych ludzi tylko dlatego, że są niewygodni i nie boją 

się zadawać trudnych pytań władzy samorządowej. Już dość zła wyrządzono uczciwym ludziom, 

których niszczono w sądach i którym „załatwiano” utratę pracy”. Jest to ciężkie oskarżenie mojej 

osoby o działania, które na pewno nie mieszczą się w granicach prawa. W związku z tym wzywam 

Panią radną Mirosławę Dalecką i proszę, abyście Państwo radni poparli moje wezwanie, żeby 

przedstawiła dowody na tezy, które wygłasza, tym bardziej że ciąży na niej obowiązek delacji 

wynikający z treści art. 304 §1 i § 2 k.p.k. W przypadku braku podjęcia czynności prawnych przez 

radną Dalecką, do których jest zobowiązana jako radna, ja jako funkcjonariusz publiczny będę 

zmuszony je podjąć. Ale tak jak zadeklarowałem na wstępie, pierwszeństwa udzielam Pani radnej 

Daleckiej. 

Bardzo przepraszam, że z taką sprawą zmuszony jestem wystąpić przed Radą Powiatu. Nie czynię 

tego osobiście, aby nie wzbudzać niepotrzebnych emocji, dać kilka dni czasu na zastanowienie 

się nad rozwiązaniem problemu Pani radnej Daleckiej. Z poważaniem Burmistrz Arseniusz Fin-

ster.  

Pan Burmistrz stwierdził w tym piśmie, że wycofał się z aktu oskarżenia 5 lat temu, ponieważ 

poprosił go o to Pan poseł Mrówczyński. Otóż, proszę Państwa, Pan Burmistrz nie ma żadnego 

dowodu na to, że Pani Dalecka pisała właśnie w internecie te słowa, o które Pan Burmistrz ją 

oskarża. Nie ma żadnego dowodu z policji, wręcz przeciwnie, okazuje się, że IP, z którego wyszły 

te słowa tak bardzo ostre wobec Pana Burmistrza, nie należało do Pani Daleckiej. Pani Dalecka 

posiada na to dowody i niestety nie może się skonfrontować ze swoimi racjami, ponieważ komisja 

odrzuca jej skargę. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – zamykam dyskusję w tym punkcie. Przystępujemy do głosowa-

nia. W tak zwanym międzyczasie jeden radny wyszedł, Pan Jan Koperski, tak że głosuje nas 18. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą III/45/24 w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 1 sierpnia 

2024 r. na Burmistrza Miasta Chojnice. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 10 

przeciw  – 7 

wstrzymujących się  – 1 

Uchwała Nr III/45/24 w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 1 sierpnia 2024 r. na Burmistrza 

Miasta Chojnice została podjęta i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad. 20d 

Przewodniczący Maciej Polasik – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  

z dnia 8 sierpnia 2024 r. na Burmistrza Miasta Chojnice – projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 

do protokołu. 

Czy są pytania w tej sprawie jakieś? Pani radna Marzenna Osowicka, bardzo proszę. 

− Radna Marzenna Osowicka – dziękuję. Otóż podobna sytuacja z odrzuceniem skargi obywatela 

naszego miasta Pana […], szefa Stowarzyszenia „Chojnice – Tu Bije Moje Serce”, który zarzucił 

Panu Burmistrzowi, że banuje internautów, którzy wyrażają krytyczne zdania na jego profilu 
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oficjalnym Burmistrza Miasta. Jeśli chodzi o decyzję komisji, to, z tego co mi wiadomo, to mogę 

potwierdzić, że opinia Pana Wajlonisa, Sekretarza Miasta, jest błędna, ponieważ skarga nie doty-

czyła bezczynności Pana Burmistrza, ani dostępu do informacji publicznej w myśl ustawy, lecz 

skarga dotyczyła zapytania na podstawie art. 221 k.p.a., czyli kodeksu postępowania administra-

cyjnego, który to artykuł mówi o tym, że każdy obywatel ma prawo zapytać organ władzy pu-

blicznej o ważną dla niego sprawę. Państwo radni głosując za bezzasadnością skargi, powołując 

się na opinię Pana Sekretarza Miasta jako wiążącą, przyznajecie się, że tej opinii nie czytaliście. 

Pragnę zacytować tutaj orzeczenie sądu w innym mieście niż Chojnice w sprawie blokowania 

kont użytkowników, który to sąd właśnie przyznał rację skarżącemu obywatelowi. Na podstawie 

art. 54 Konstytucji każdemu zapewnia się wolność wyrażania swoich poglądów oraz pozyskiwa-

nia i rozpowszechniania informacji. I jeszcze powołam się na stanowisko watchdoga, a więc ogól-

nopolskiej organizacji strażniczej, który odniósł się właśnie do sytuacji, jaka zaistniała w Choj-

nicach. W Chojnicach jeden z mieszkańców został zbanowany na profilu Burmistrza. Władze bro-

nią się, że był to profil prywatny, a nie publiczny. Kto ma rację? Jeśli profil jest prowadzony z 

wykorzystaniem zasobów publicznych np. administrują go urzędnicy w godzinach swojej pracy 

albo wykorzystuje on materiały wideo lub fotograficzne wytworzone z użyciem środków gminy, 

bez podania źródła, należy uznać, że jest to profil organu. Zatem ban na takim profilu jest ogra-

niczeniem dostępu do informacji publicznej. Profil powinien należeć do zasobów gminy. Jeśli jest 

to profil burmistrza, prezydenta miasta lub wójta, powinien być profilem przechodnim. W prze-

ciwnym razie już teraz możemy budować społeczność wokół profilu, który zostanie użyty np. w 

kolejnej kampanii wyborczej konkretnego komitetu. Dlatego sprawdzajmy dokładnie takie profile. 

Pod rozwagę Państwu radnym. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – chciałbym oświadczyć, że jest to mój prywatny profil, nigdy nie 

wykorzystywałem żadnych zasobów, żaden pracownik administracji tego ratusza nie bierze 

udziału w prowadzeniu tego profilu. To po pierwsze. Obserwuje mnie około 7 600 osób, z czego 

60% to są kobiety, za co bardzo serdecznie paniom i panom też, którzy są tutaj w mniejszości, 

dziękuję. Argumenty, na które się Pani powoływała w kwestii prawa do zadawania pytań, określa 

ustawa. I to nie przez Facebook pytamy się urzędującego burmistrza na jego profilu prywatnym 

o sprawy publiczne, tylko w określonym trybie, który wskazuje ustawa. To po pierwsze. Jeżeli 

chodzi o wolność, to gdybym ja prowadził profil Arseniusz Finster – Burmistrz Chojnic, to byłby 

profil oficjalny, a ja prowadzę profil Arseniusz Finster i oczywiście piszę gdzie pracuję i kim 

jestem. Myślę, że boli Państwa to, że ma tak duże zasięgi mój profil, że tak dużo aktywnych ludzi 

czyta to, co zamieszczam. Jest mi z tego powodu bardzo przyjemnie  

i chcę powiedzieć, że dołożę wszelkich starań, żeby dalej prowadzić mój profil w takim kształcie, 

w jakim go prowadzę. I jeszcze go wzmocnię o przekazywanie różnych treści. Państwem jako 

opozycją się na tym profilu, podjąłem decyzję, już nie będę zajmował, bo zainteresowanie miesz-

kańców takimi tematami jest bardzo małe. Ich interesuje to, co dzieje się w mieście, jak się miasto 

rozwija, ewentualnie interesują ich tematy, które wpływają na ich życie bezpośrednie. Faktem 

jest, że można byłoby ewentualnie, jak informuję na moim portalu o konkretnej rzeczy związanej 

z pracą miasta, przekierowywać tę informację na profil oficjalny. Ale bałem się tego robić, żeby 

nie być posądzonym o to, że wykorzystuję oficjalny profil miasta Chojnice, facebookowy, do 

tego, żeby promować siebie na tym na tym Facebooku, tak? Dlatego ja mam profil swój jako 

Arseniusz Finster, ale jest też profil miejski i zadbam, żeby informacje, które ja przekazuję, do-

tyczące miasta, na moim profilu były przekazywane nie przeze mnie, żeby się nie narażać, tylko 

przez spikera albo w inny sposób na portal facebookowy miasta Chojnica.  

Jeżeli chodzi o tę instytucję, o której Pani mówiła, to jeżeli pytaliście w taki sposób, że jest to 

oficjalny profil burmistrza, to oczywiście oni mają 100% racji. Tylko ja dalej się upieram i proszę 

mi to udowodnić, że to nie jest mój profil prywatny. To jest mój profil prywatny. Mogę jeszcze 

wskazać, że osobą, która mnie inspirowała do tego, żeby założyć profil facebookowy, był nie kto 

inny jak Pan redaktor Aleksander Knitter. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan radny Kamil Kaczmarek. 

− Radny Kamil Kaczmarek – jestem bardzo zaskoczony, że tak aktywnie i tak często na swoim 

profilu prywatnym publikuje Pan Burmistrz w godzinach pracy, w miejscu pracy. No chyba nie 

tak powinno to wyglądać. Jeżeli natomiast chodzi o tę skargę, to jeżeli faktycznie jest tak, jak Pan 

Burmistrz mówi, a wiele razy, wiele przykładów mamy na to, że rzeczywistość i słowa Pana 

Burmistrza to dwie różne równoległe linie, które nie mają punktu stycznego. Więc pozostaje tylko 

nam uwierzyć, że tak jest. Uwierzyć, że te filmy nie są nagrywane sprzętem, który należy do 

miasta, wykorzystywane są tylko pomieszczenia i czas pracy, za który płacą podatnicy. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Jeszcze radna Marzenna Osowicka i potem Pan Bur-

mistrz. 

− Radna Marzenna Osowicka – Pan Burmistrz poprosił przed chwileczką mnie o dowód doty-

czący tego, czy Pańska strona jest oficjalną czy prywatną. No to ja może zacytuję Pańską wypo-

wiedź z 11 listopada 2014 roku.  

Spotkałem się ostatnio z zarzutem budowania tzw. fanpage, a nie profilu, gdzie osoby zaangażo-

wane są znajomymi. Taki profil założył np. Pan […]. Zrobiłem to z kilku powodów. Po pierwsze, 

czuję się osobą publiczną, a takie zakładają strony oficjalne. Dwa, strona oficjalna wymaga in-

terakcji zewnętrznej. Ja jestem nadawcą informacji, tylko przez jakość tej informacji przyciągam 

osoby chcące je odbierać. Trzy, strona oficjalna wymaga kliknięcia „lubię to”, przez co zgoda na 

otrzymywanie informacji jest dobrowolna. Wysyłanie informacji do znajomych to trochę jak wy-

syłanie spamu. Nikt tego nie lubi. Mam wielu znajomych, którzy nie lubią polityki i spraw samo-

rządowych. Spotykamy się na żywo, ale na Facebooku nie chcą otrzymywać takich informacji. Po 

czwarte, strona oficjalna nie ma ograniczeń co do ilości lubiących, a strona ze znajomymi ma. Z 

informacji jakich zaczerpnąłem z internetu, mowa o maksymalnie 5 tys. znajomych. Chojniczan 

jest ponad 30 tys. osób. Pan […] już na starcie chce dotrzeć tylko do „wybranych”. Założenie 

profilu oficjalnego jest wyzwaniem i na pewno jest trudniejsze niż bezwiedne wysyłanie zaproszeń 

do i po znajomych. Trochę statystyk. Pracując od 15 października osiągnąłem poziom 894 polu-

bień. Nadal jestem tym faktem zszokowany, ale przyjmuję to z ogromnym zadowoleniem. Taka 

praca ma sens. Mój kanał powstał w celu komunikowania się z mieszkańcami oraz promowania 

ważnych wydarzeń i akcji dla Chojnic, a nie wysyłaniu spamu. Na zdjęciu poniżej przedstawiam 

statystyki akcji oddania głosu na Chojnice w turnieju miast na portalu zumi.pl, którą promowałem 

także na swoim kanale, dotarłem do prawie 20 tys. osób. O jakości i skuteczności komunikatu 

mówią po prostu liczby.  

A zatem strona oficjalna czy prywatna? 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – dziękuję bardzo za promocję mojej strony. Potwierdza Pani to, 

co powiedziałem, bo jeżeli ja w ciągu tygodnia mam 100 tys. jak gdyby reakcji, no to to, to jest 

bardzo budujące. I dalej twierdzę, że to jest moja strona prywatna. A tutaj Panu radnemu Kacz-

markowi chciałbym odpowiedzieć tak: ja jestem 24 godziny w pracy, w domu też jestem w pracy, 

bo jestem burmistrzem miasta. Tej pracy nie można zamknąć w gabinecie od siódmej do piętna-

stej. Pracujemy cały czas, i w sobotę, i w niedzielę, i trudno żeby mnie oskarżać o to, że ja, mając 

nienormowany czas pracy, to podkreślam, o godzinie na przykład 10:15 nagram dwu czy trzymi-

nutowy filmik. Trudno żebym to robił po piętnastej, jak też jestem pracy, tak? To wymaga tego 

zrozumienie funkcji, którą tutaj pełnię, która jest funkcją służebną. Nie wiem, dlaczego w taki 

sposób się podchodzi do tego mojego profilu. No myślę, że Państwo prowadźcie sobie swoje 

profile. Pani dużo publikuje teraz na zaprzyjaźnionym portalu w Gdyni, piękne artykuły, gratu-

luję. Myślę, że tutaj też zderzenie z tymi dwiema rzeczywistościami, o których mówi Pan radny 

Kamil Kaczmarek, mają wiele wspólnego. Tak więc będę dalej prowadził mojego Facebooka, a 

na pewno nie komisja skarg i petycji, i to jest słuszna decyzja tej komisji, będzie rozpatrywała 
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taką, moim zdaniem, też bezzasadną skargę. W tej sferze wolności ja też egzystuję. Proszę mi dać 

szansę na to, żebym mógł normalnie żyć. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Kaczmarek, bardzo proszę. 

− Radny Kamil Kaczmarek – na podstawie tego cytatu, który przywołała Pani radna Marzenna 

Osowicka, no widać, że to nie jest sprawa jednoznaczna, czy jest to profil prywatny, czy oficjalny 

Burmistrza Miasta. To jest niesamowita żonglerka, kiedy Pan Burmistrz występuje prywatnie, a 

kiedy z mocy urzędu, bo okazuje się, że skarga, która niby ma charakter o naruszenia dóbr oso-

bistych, rozpoczyna się „jako Burmistrz Miasta”, a profil prowadzony z gabinetu najczęściej i w 

godzinach pracy okazuje się być profilem prywatnym. Więc tutaj no warto by było rozgraniczyć 

te dwie rzeczywistości, bo mieszkańcy mają prawo czuć się zagubieni w tych dwóch rzeczywi-

stościach. Okazuje się, że jeżeli chodzi o przywileje, to wtedy prywatny, a jeżeli chodzi o obo-

wiązki, to wtedy służbowy, albo na odwrót, w zależności od tego, co jest wygodniejsze. Więc 

spodziewam się, że tak jak w przypadku poprzednim – 10, 7, 1. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Maciej Polasik – kolejny raz Pani radna Marzenna Osowicka. 

− Radna Marzenna Osowicka – Panie Burmistrzu, apeluje Pan o to, żeby pozostawić Panu tę 

przestrzeń wolności. Zwracam się z identycznym apelem, żeby i Pan również Panu […], Pani 

Daleckiej tę przestrzeń wolności zagwarantował. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan radny Januszewski jeszcze może. 

− Radny Zdzisław Januszewski – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Jesteśmy świadkami 

współczesnej historii politycznej, odzywającej się doktryny, tworzenie nowych doktryn, że po-

wołam się na doktrynę Manna. Prawo jest takie, jak my je rozumiemy, a my w Chojnicach reani-

mujemy doktrynę – państwo to ja. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Pan Burmistrz. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – ja króciutko, bo jak już taka widzę szczerość między nami za-

funkcjonowała, to chciałbym... 

Przewodniczący Maciej Polasik – trochę przerwy, to może byście się zamknęli w innej… [słowa 

niezrozumiałe], powiem szczerze. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – tak, może byśmy się zaprzyjaźni. Ale sytuacja jest taka. Proszę, 

żeby Pan radny Kamil Kaczmarek nie odbierał tego, że ja znowu tutaj coś chcę prostować, bo nie 

jest skrzywiony, jest prosty jak strzała. Sytuacja jest taka. Ja w liście, który skierowałem do Rady 

Powiatu, zwróciłem się i poprosiłem z apelem nie o tryb prywatnoskargowy, jak Pan przed chwilą 

powiedział, tylko zwróciłem się o to do Pani radnej Daleckiej poprzez Radę Powiatu, aby mówiąc, 

że ktoś niszczy ludzi i pozbawia ich pracy, podjęła konsekwentne działania prawne, żeby napięt-

nować taką osobę. Jeżeli Pani radna Osowiska czytała list, to ja Państwu przeczytam drugi list, 

bo... 

Przewodniczący Maciej Polasik – ale, Panie Burmistrzu, ja bardzo przepraszam, ale to już zostało 

przegłosowane, jesteśmy w następnej skardze. My tu brniemy w jakąś... 

− Burmistrz Arseniusz Finster – ja wiem, ale to było na moim Facebooku. Pani radna Osowicka 

to na pewno widziała. Więc ja wysłałem list, w którym proszę Panią radną Dalecką o spotkanie, 

żebyśmy wyjaśnili spory, które są między nami. Tak więc wyciągnąłem rękę, chcąc się spotkać, 

już nie będę tego czytał, bo na pewno Pani to zna, to było na moim Facebooku, tak? Więc taka 

jest właśnie tutaj kwestia. Myślę, że czas pokaże, ja tylko wracam do kilku faktów. Otóż my 
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między sobą nie rozstrzygniemy żadnego sporu, bo Państwo zawsze powiecie, że wy macie więk-

szość. Pan Radny Kaczmarek powiedział, że arytmetyka zadecydowała. Nie. Wyborcy zadecy-

dowali, nie arytmetyka. Arytmetyka jest po wyborach. Dlatego najlepsze są nasze spory, które 

rozstrzygają instytucje zewnętrzne. I chciałbym tutaj o dwóch tylko przypomnieć. Powołanie Ko-

misji Rewizyjnej – sprawę Państwo przegraliście, i publikacja planu miejscowego ulica Rybacka 

i Rzepakowa, tak? To są dwa tematy, które są rozstrzygnięte przez instytucje zewnętrzne, nieza-

leżne od nas. I myślę, że takie spory, bo ja... Pani Dalecka potwierdza w odpowiedzi na pytanie 

internauty, że to ja chciałem ją zniszczyć, no to te kwestie, jeżeli ktoś pisze, że niszczył ludzi i 

pozbawiał ich pracy, to znaczy, że ma dowody, corpus delicti, że są takie osoby, które ja znisz-

czyłem, pozbawiając ich pracy. No więc mam chyba prawo, jako osoba publiczna i też jako osoba 

prywatna, w trybie prywatnoskargowym dochodzić swoich praw. A Pani jako radna, pisząc takie 

rzeczy powinna złożyć zawiadomienie do prokuratury, że w tym mieście jest ktoś, kto takie rze-

czy po prostu robi. Nie zrobiła tego. Dlaczego tego nie zrobiła? Bo to, co napisała, jest po prostu 

nieprawdą. Dziękuję bardzo. Już nie będę głosu zabierał. 

Przewodniczący Maciej Polasik – proszę Państwa, ja zamykam dyskusję w tym temacie. Przystę-

pujemy do głosowania. 

Przystąpiono do głosowania nad Uchwałą III/46/24 w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 8 sierpnia 

2024 r. na Burmistrza Miasta Chojnice. 

liczba oddanych głosów  – 18 

za  – 10 

przeciw  – 7 

wstrzymujących się  – 1 

Uchwała Nr III/46/24 w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 8 sierpnia 2024 r. na Burmistrza 

Miasta Chojnice została podjęta i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Ad. 21 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do procedowania kolejnego punktu porządku dzi-

siejszych obrad, są to wnioski i oświadczenia radnych. Chciałem się zapytać Komisji Wnioskowej – 

Pani Renaty Dąbrowskiej i Zdzisława Januszewskiego – czy wpłynęły jakieś wnioski? 

− Radny Zdzisław Januszewski – na moje ręce nie wpłynął żaden wniosek. 

− Z-ca Przewodniczącego Renata Dąbrowska – na moje ręce również nie wpłynął żaden wnio-

sek. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan radny Patryk Tobolski, bardzo proszę.  

− Radny Patryk Tobolski – chciałbym skorzystać z tego punktu i złożyć oświadczenie. Od kwiet-

nia tego roku starałem się bardzo czynnie o sprawę krwiodawstwa w Chojnicach. W ostatnim 

czasie udało nam się na szczęście już na stałe skorzystać z tego, że będą dodatkowe wtorki. W 

tym punkcie, dużo dzisiaj padło przykrych słów, ale chciałbym podziękować trzem osobom: Panu 

Posłowi Mrówczyńskiemu, Panu Wicewojewodzie Leszkowi Bonnie i Panu Burmistrzowi za to, 

że wstawili się w tej ważnej dla mnie sprawie do Pani dyrektor w Słupsku i osiągnęliśmy na-

prawdę ciekawą sprawę. I dodatkowe są wtorki, co pomoże nam więcej krwi nazbierać  

w Chojnicach. A jestem krwiodawcą od wielu lat i liczę na to, że Państwo może też się kiedyś 

skuszą i spotkamy się tam w jakiś wtorek na oddawaniu krwi. Zachęcam wszystkich ku temu. 

Dziękuję bardzo. 



40 
 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję Panu radnemu. Też jestem zasłużonym, honorowym 

krwiodawcą. Muszę powiedzieć, że Regionalne Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa  

w Słupsku, któremu podlega nasz punkt, funkcjonuje w naszym szpitalu, którym kieruję, na prefe-

rencyjnych warunkach. Tak że to również jakiś wkład tutaj ponosimy.  

Pan radny Kazimierz Jaruszewski, bardzo proszę. 

− Radny Kazimierz Jaruszewski – dziękuję bardzo. Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie 

Burmistrzu. W tym punkcie porządku obrad chciałbym poddać pod rozwagę Wysokiej Rady na-

wiązanie współpracy partnerskiej z Gminą Miejską Dzierżoniów na Dolnym Śląsku. Z tym ponad 

30-tysięcznym miastem mamy również doświadczenia historyczne poprzez wspólny udział w 

Turnieju Miast w 1986 roku, już prawie 40 lat temu. Partnerstwo miast stworzyłoby możliwości 

wymiany i bogatszych kontaktów różnego rodzaju – kulturalnych, turystycznych, oświatowych, 

gospodarczych czy społecznych, np. współpracy stowarzyszeń. W tej sprawie wystosowałem 

wniosek do Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej. Pan Burmistrz napisał w odpowie-

dzi, że to cenna inicjatywa, jednakże nawiązanie takiej współpracy leżałoby  

w gestii obu rad miejskich. Pytam zatem Pana Przewodniczącego, czy Pan Przewodniczący 

umożliwiłby Państwu radnym i Panu Burmistrzowi ewentualne odniesienie się do tego tematu na 

sesji? 

Przewodniczący Maciej Polasik – proszę złożyć wniosek na piśmie. Ja się do niego ustosunkuję. W 

pierwszym odruchu jak najbardziej. 

− Radny Kazimierz Jaruszewski – ja już taki wniosek złożyłem, doczekałem się dwóch odpowie-

dzi. Dlatego ten temat tutaj, po tym, co Pan Burmistrz mi odpisał, podjąłem na sesji zgodnie z 

sentencją tego pisma. 

Przewodniczący Maciej Polasik – bardzo proszę do mnie. 

− Radny Kazimierz Jaruszewski – czyli jeszcze raz mam ten wniosek... 

Przewodniczący Maciej Polasik – ja nie widziałem go. 

− Radny Kazimierz Jaruszewski – ten wniosek skierowałem za pośrednictwem Pana Przewodni-

czącego do Pana Burmistrza i otrzymałem pismo podpisane przez Pana. 

Przewodniczący Maciej Polasik – okej, dobrze. Ja myślę tak, że taka współpraca miast niesie za 

sobą skutki finansowe i w związku z tym by trzeba było najpierw przedyskutować skąd wziąć pie-

niądze, jaka kwota i od tego zacząć, tak? Żeby w ogóle rozpocząć, rozpocząć tego typu rozmowy.  

I myślę, że jeżeli tutaj nie będzie ze strony Pana Burmistrza jakichś oporów, no to możemy wtedy 

zrobić krok naprzód. Musi Komisja Budżetu też tutaj być jak gdyby zaangażowana w to. Aczkolwiek 

tak wewnętrznie, w 1986 roku miało to miejsce, inny świat, inni ludzie. Pamiętamy, tak? Wiem. Ale 

w Dzierżoniowie i w Chojnicach, mi chodzi o to. No, ale tak jak mówię, no nadajmy temu bieg taki, 

no zróbmy krok do przodu. Pieniądze, Komisja Budżetu, uchwała rady i wtedy działamy. 

Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 

− Burmistrz Arseniusz Finster – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Odnoszę się do Dzierżo-

niowa, spróbujmy może z grupą radnych, ja chętnie powspółpracuję, zrobić taki audyt Dzierżo-

niowa, jakie byłyby tam aspekty społeczno-gospodarcze, które by nas interesowały. Być może w 

tym mieście, które historycznie zetknęło się w Chojnicach, z Chojnicami w skali ogólnopolskiej, 

są przedsięwzięcia, które warto przeanalizować, warto czerpać z doświadczeń partnera. Może dla 

nich też my będziemy ciekawym współpracownikiem. Jeżeli będziemy mieli przekonanie, że 

warto, że są takie obszary, to wtedy wrócilibyśmy do tej inicjatywy.  

Również jestem winien informację, bo mówiłem o wydarzeniach kulturalnych, nie mówiłem  

o sportowych. 20 września odbędzie się gala Babilon Promotion, która będzie transmitowana 
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przez Polsat Sport z hali widowiskowo-sportowej. Tutaj dwa samorządy i czterech przedsiębior-

ców chojnickich, cztery firmy finansują to przedsięwzięcie w wymiarze po 20 tys. zł. Ja wyko-

rzystałem fundusz promocji miasta. Uważam, że ogólnopolska telewizja Polsat, która transmituje 

na żywo wydarzenia, które będą w hali, również będzie herb miasta, będzie nazwa Chojnice, jest 

dość dużą promocją i te 20 tys. zł desygnowałem na ten cel. Podobnie uczynił Pan Starosta Po-

wiatu Chojnickiego i czterech bardzo znanych przedsiębiorców, bardzo znane firmy z rynku choj-

nickiego. Zapraszam 20 września. Na pewno będzie moc atrakcji. Tutaj jestem przekonany, że 

frekwencja będzie bardzo wysoka. Dziękuję bardzo. 

− Radny Kazimierz Jaruszewski – ja się zgadzam z tym, co Pan powiedział, ale ja jeszcze dodam, 

że podjęcie takiej współpracy no to przede wszystkim jednak wymagałoby chęci, czasu  

z naszej strony i środków. I rzeczywiście, tak jak Pan Burmistrz powiedział, no wysondowania 

czy Dzierżoniów w ogóle chciałby z nami współpracować. 

Przewodniczący Maciej Polasik – Pan Andrzej Plata, bardzo proszę. Pan radny Andrzej Plata. 

− Radny Andrzej Plata – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Panie Burmistrzu, wyprze-

dził Pan moje intencje, wypowiedział się Pan w temacie właśnie gali, która nadchodzi, się zbliża. 

Jest to temat, który faktycznie chyba jednak interesuje też chojniczan, ponieważ dużo, dużo się o 

tym mówi, w przestrzeni medialnej się ten temat porusza. A tu już nic więcej dodać nie mogę, to 

co Pan Burmistrz powiedział, tylko może tyle, że wystąpi w nim prowadzony przez nas zawodnik 

Uczniowskiego Klubu Sportowego Bokser Chojnice Paweł Wardyn w wadze superciężkiej. Tak 

że, nie wiem, pewnie Marcin Gruchała też coś powie w tym temacie na pewno. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – wywołany do tablicy radny Marcin Gruchała. 

− Radny Marcin Gruchała – Panie Przewodniczący, Panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. 

Tak jak tutaj Pan Burmistrz powiedział, czy Pan radny Andrzej Plata, czy wcześniej Przewodni-

czący Kultury i Sportu Pan Marek Szank, 20 września duże wydarzenie w Chojnicach bokserskie. 

Zobaczymy tam w ringu kilku zawodników pochodzących, wywodzących się z klubów chojnic-

kich – z Boxing Team Chojnice, z Boksera Chojnice. No budżet, jaki mamy, bo też często zada-

wano mi to pytanie, dlaczego nie wystąpi, prywatnie mój syn, Kewin Gruchała, który ma 10 walk 

i jest niepokonanym pięściarzem. Myślę, że tutaj odegrało kluczową rolę to, że zbyt wiele tych 

pojedynków i te gaże są zupełnie nieadekwatne do tego wydarzenia. Będzie walczył tutaj Remi-

giusz Gruchała, który zasłynął krwawą walką na gołe pięści. Myślę, że również to przyciągnie 

magnes, to że będą zawodnicy: mistrz Polski z Boxing Team Chojnice Sylwester Wilczek, me-

daliści mistrzostw Polski. Od nas jest też jeszcze zaplanowana walka zawodowa, od nas z Chojnic 

wywodzący się Ukrainiec Max Miszczenko z klubu Boxing Team Chojnice, który tutaj również 

stoczy pojedynek. Warto będzie przyjść, zobaczyć również medalistę mistrzostw Polski z Bok-

sera Chojnice, gdzie będzie walczył wspomniany Wardyn. Myślę, że wcześniej jeszcze będą awi-

zowane walki szkoleniowe. Miała tutaj walczyć Wannesa Gruchała, która zajęła piąte miejsce na 

pucharze świata, ale kontuzja, której się tam nabawiła, ją wyeliminowała z tego pojedynku. A 

szkoda, bo ten boks kobiecy można by było tutaj rozpromować. Dzięki też szerszej teraz oglądal-

ności na igrzyskach olimpijskich boks jakby stał się troszeczkę bardziej modny. Wiele zapytań o 

boks kobiecy, bo zdobyliśmy medal olimpijski po 40 latach, pierwszy medal olimpijski dla kobiet. 

No i myślę, że w ogóle warto przyjść, zobaczyć. To nie jest, można powiedzieć, mordobicie, a 

szermierka na pięści, która teraz pokazana w tej dobie świateł, tego wszystkiego, co się odbywa, 

to naprawdę jest czymś, widowiskiem bardzo spektakularnym, ciekawym. No i jeżeli mogę tutaj, 

bo wiele firm, nie będziemy wymieniali, ale powiem tak, że Boxing Team Chojnice również jest 

tutaj współorganizatorem i partnerem tego wydarzenia. Bardzo się cieszymy, że do takiego spek-

taklu dojdzie. Mam nadzieję, że nie tylko Babilon Promotion, ale również Rocky Boxing, który 

robi, myślę, że najciekawsze gale aktualnie w kraju, który również złożył tutaj wstępnie zapytanie 

o taką galę. Tym razem Babilon Promotion, ale myślę, że w przyszłym roku również Rocky 
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Boxing i będziemy mogli zobaczyć najlepszego aktualnie pięściarza, jakiego mamy w boksie za-

wodowym, Kewina i to by było też na pewno ciekawostką. Dziękuję pięknie. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję. Do głosu zgłosił się jeszcze Pan radny Bogdan Kuffel. 

− Radny Bogdan Kuffel – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. W imieniu radnej Iwony Skoc-

kiej i swoim własnym pragnę Państwa poinformować, że grupa chojnicka w dniach od 4 sierpnia 

do 13 sierpnia odbyła osiemnasty marsz szlakiem I Kompanii Kadrowej, w 110. rocznicę tego 

marszu i w 100. rocznicę pierwszego marszu w okresie międzywojennym. Byliśmy grupą zauwa-

żoną, a więc osiągnęliśmy jako chojniczanie pełnoletność udziału w tym zacnym marszu, przy-

pominam, z Krakowa do Kielc. Dziękuję. 

Przewodniczący Maciej Polasik – dziękuję bardzo. 

Ad. 22 

Przewodniczący Maciej Polasik – przystępujemy do kolejnego punktu – informacja o złożonych 

interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. W okresie między sesjami na moje 

ręce wpłynęło dwadzieścia interpelacji oraz siedem zapytań radnych. Wszystkie interpelacje i zapy-

tania zostały przekazane Panu Burmistrzowi. Być może to Państwa zaciekawi – jedenaście interpe-

lacji złożył Pan radny Kamil Kaczmarek, pięć Pan radny Patryk Tobolski, jedną Marzenna Osowicka, 

jedną Pan radny Mateusz Wróblewski, dwie Pan radny Kazimierz Jaruszewski. Natomiast, jeśli cho-

dzi o zapytania, to Pan radny Kamil Kaczmarek złożył trzy, Pani radna Magdalena Kamińska jedno 

i Pan Radny Patryk Tobolski trzy. Jeśli chodzi o realizację odpowiedzi, na jedną interpelację  

i dwa zapytania Pana Patryka Tobolskiego nie zostały jeszcze udzielone odpowiedzi, bowiem nie 

minął jeszcze 14-dniowy okres przewidziany na udzielenie odpowiedzi. Do wszystkich pozostałych 

Burmistrz ustosunkował się. Wszystkie interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi, których 

udzielił Pan Burmistrz, są dostępne w BIP-ie. Są pytania? Nie ma. 

Ad. 23 

Przewodniczący Maciej Polasik – wolne wnioski i oświadczenia w imieniu klubów. Nie widzę. 

Ad. 24 

Przewodniczący Maciej Polasik – przechodzimy do punktu 24. Zamykam III sesję Rady Miej-

skiej w Chojnicach. 

Imienne wykazy głosowania stanowią załącznik nr 25 do protokołu. 

Protokół sporządziły: Sekretarz III sesji Przewodniczący 
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